
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 8963, 8985
2. Άδεια απουσίας του Βουλευτή κ. Θ. Ροµπόπουλου, σελ.

8981
3. Ανακοινώνεται επιστολή του Ανεξάρτητου Βουλευτή Ατ-

τικής κ. Α. Λεβέντη, µε την οποία υποβάλλει την παραίτησή
του από τη θέση του Ζ’ Αντιπροέδρου της Βουλής, σελ. 8979

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
Ανακοίνωση του δελτίου επκαίρων ερωτήσεων της Πέ-

µπτης 17 Ιουνίου 2010, σελ. 8963

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
Συζήτηση επί των άρθρων και των τροπολογιών του σχε-

δίου νόµου του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Αν-
θρωπίνων ∆ικαιωµάτων: «Προσαρµογή του Ελληνικού
∆ικαίου στο πρότυπο νόµου του έτους 1997 για τη “∆ιασυ-
νοριακή πτώχευση” της Επιτροπής των Ηνωµένων Εθνών για
το ∆ιεθνές Εµπορικό ∆ίκαιο και άλλες διατάξεις», σελ. 8964

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης,
∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων:

ΒΟΡΙ∆ΗΣ Μ., σελ. 8967, 8968, 8969, 8981,
8983

ΕΥΘΥΜΙΟΥ Π, σελ. 8978, 8979
ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ Χ., σελ. 8971, 8973, 8982
ΜΙΧΟΥ Μ., σελ. 8970
ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Β., σελ. 8969
ΜΠΕΚΙΡΗΣ Μ., σελ. 8969
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ ∆., σελ. 8964
ΠΛΕΥΡΗΣ Α., σελ. 8977
ΣΤΑΜΑΤΗΣ ∆., σελ. 8971, 8982
ΤΖΕΚΗΣ Α., σελ. 8965, 8966, 8967, 8977,

8981

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΜ∆’

Τετάρτη 16 Ιουνίου 2010



Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ
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ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΜ∆’

Τετάρτη 16 Ιουνίου 2010

Αθήνα, σήµερα στις 16 Ιουνίου 2010, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
10.08' συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
της Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑΣ ΖΗΣΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 15.06.2010
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡΜΓ' συνεδριάσεώς του, της Τρίτης 15
Ιουνίου 2010, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολό του σχεδίου
νόµου: «Μέτρα για τη βελτίωση της ενεργειακής απόδοσης κατά
την τελική χρήση, ενεργειακές υπηρεσίες και άλλες διατάξεις»)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα το δελτίο επίκαιρων ερωτήσεων της Πέµπτης 17 Ιου-
νίου 2010.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 928/14-6-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Νικολάου Ζωΐδη
προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτι-
λίας, σχετικά µε τη θεσµική κατοχύρωση του Μεταφορικού Ισο-
δύναµου κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 923/14-6-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αναστασίου Νεράντζη προς τους
Υπουργούς Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε τη λειτουργία του µικροβιο-
λογικού τµήµατος του ΙΚΑ Αµφιάλης – Κερατσινίου κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 936/14-6-2010 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σοφίας Καλαντί-
δου προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων των εργαζοµέ-
νων στην εταιρεία «Συστήµατα Sunlight ΑΒΕΕ στην Ξάνθη κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 932/14-6-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαυρουδή Βορίδη προς
την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας,
σχετικά µε το ύψος διασφάλισης των τραπεζών για ληξιπρόθε-
σµες οφειλές κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 934/14-6-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αναστασίου Κου-
ράκη προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε τη χάραξη ειδικής κρατικής πολιτικής για τα κληρο-
νοµικά µεταβολικά νοσήµατα κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 929/14-6-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ιωάννη Αµοιρίδη

προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά
µε την καταβολή αποζηµιώσεων στους παραγωγούς της Πιερίας
κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 924/14-6-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεράσιµου Γιακουµάτου προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη χρήση του Ολυµπιακού Ακι-
νήτου του ∆ήµου Αχαρνών ως κτιρίου του Υπουργείου Εργασίας
κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 937/14-6-2010 επίκαιρη ερώτηση της Ε' Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτού του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Βέρας Νικολαΐδου προς την Υπουργό Υγείας
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την επίλυση των προ-
βληµάτων λειτουργίας και των εργαζοµένων στο Κρατικό Νοσο-
κοµείο Νίκαιας κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 933/14-6-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αλέξανδρου Χρυσανθα-
κόπουλου προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά
µε τη διερεύνηση του παράνοµου στοιχήµατος στη χώρα µας
κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 935/14-6-2010 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ευαγγελίας
Αµµανατίδου – Πασχαλίδου προς τον Υπουργό Προστασίας του
Πολίτη, σχετικά µε τους συµβασιούχους πυροσβέστες κ.λπ..

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια
διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Αν-
θρωπίνων ∆ικαιωµάτων: «Προσαρµογή του Ελληνικού ∆ικαίου
στο πρότυπο νόµου του έτους 1997 για τη «∆ιασυνοριακή πτώ-
χευση» της Επιτροπής των Ηνωµένων Εθνών για το ∆ιεθνές
Εµπορικό ∆ίκαιο και άλλες διατάξεις».

Στη χθεσινή συνεδρίαση συζητήθηκε και ψηφίστηκε το νοµο-
σχέδιο επί της αρχής. Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθούν
τα άρθρα του νοµοσχεδίου και οι τροπολογίες ως µια ενότητα.

Το λόγο έχει, ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. ∆ηµήτριος Πα-
πουτσής, για οκτώ λεπτά

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Είναι λίγα τα λεπτά, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Αυτά είναι.
Ορίστε, κ. Παπουτσή, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ στη συνέχεια των όσων επί

της αρχής αναφέραµε, στα τριάντα έξι άρθρα τα οποία περι-
λαµβάνει το παρόν σχέδιο νόµου, θεωρώ κρίσιµο εντελώς επι-



γραµµατικά να αναφερθώ στα εξής:
Στο άρθρο 1 αναφέρεται ο σκοπός και το πεδίο εφαρµογής

του παρόντος νόµου. Ο σκοπός εν προκειµένω είναι να παρέχει,
µε την προσαρµογή στο πρότυπο νόµου για τη διασυνοριακή
αφερεγγυότητα της Επιτροπής Ηνωµένων Εθνών αποτελεσµατι-
κούς µηχανισµούς για την αντιµετώπιση περιπτώσεων διασυνο-
ριακής πτώχευσης.

Στην παράγραφο 2 του ίδιου άρθρου αναφέρεται ότι ο παρών
νόµος εφαρµόζεται όταν αλλοδαπό δικαστήριο ή αλλοδαπός
σύνδικος ζητά συνδροµή στην Ελλάδα σε σχέση µε αλλοδαπή
διαδικασία ή ζητεί συνδροµή από άλλο κράτος σχετικά µε διαδι-
κασία του Πτωχευτικού Κώδικα ή αλλοδαπή διαδικασία και δια-
δικασία του Πτωχευτικού Κώδικα διεξάγονται συγχρόνως σε
σχέση µε τον ίδιο οφειλέτη ή πιστωτές ή άλλα ενδιαφερόµενα
πρόσωπα σε άλλο κράτος έχουν έννοµο συµφέρον να ζητήσουν
την έναρξη ή να συµµετάσχουν σε διαδικασία του Πτωχευτικού
Κώδικα.

Στο άρθρο 2 περιγράφονται οι ορισµοί. Για τους σκοπούς του
παρόντος νόµου αναφέρονται ορισµοί, όπως «αλλοδαπή διαδι-
κασία», «αλλοδαπή κύρια διαδικασία», «αλλοδαπή µη κύρια δια-
δικασία», «αλλοδαπός σύνδικος», «αλλοδαπό δικαστήριο»,
«Πτωχευτικός Κώδικας», «διαδικασία του Πτωχευτικού Κώδικα».
Οι συγκεκριµένοι ορισµοί δεν έρχονται σε αντίθεση µε τους εν
γένει ορισµούς που περιλαµβάνει το εν γένει δικαιικό σύστηµα
της χώρας µας.

Στο άρθρο 3 αναφέρονται οι διεθνείς υποχρεώσεις. Στο βαθµό
που διάταξη του παρόντος νόµου συγκρούεται µε υποχρέωση
του ελληνικού κράτους, που απορρέει από οποιαδήποτε συν-
θήκη ή άλλης µορφής συµφωνία στην οποία έχει συµβληθεί µε
ένα ή περισσότερα κράτη, οι όροι της συνθήκης ή της συµφω-
νίας ως γνωστόν υπερισχύουν.

Στο άρθρο 4 περιγράφεται η αρµοδιότητα του δικαστηρίου ή
του συνδίκου.

Στο άρθρο 5 περιγράφονται οι εξουσίες για ενέργειες σε άλλο
κράτος. Ειδικότερα ο σύνδικος που διορίζεται από αρµόδιο ηµε-
δαπό δικαστήριο δικαιούται να ασκήσει σε άλλο κράτος όλες τις
εξουσίες, που του αναγνωρίζει ο Πτωχευτικός Κώδικας σύµφωνα
και στο βαθµό που επιτρέπεται από το εφαρµοστέο αλλοδαπό
δίκαιο.

Στο άρθρο 6 αναφέρονται ζητήµατα δηµόσιας τάξης, όπου το
δικαστήριο µπορεί να αρνηθεί ενέργεια που προβλέπεται από
τον παρόντα νόµο, αν αυτή είναι προδήλως αντίθετη προς τη δη-
µόσια τάξη.

Το άρθρο 7 αναφέρεται στην πρόσθετη συνδροµή. Συγκεκρι-
µένα ο παρών νόµος δεν περιορίζει την εξουσία του δικαστηρίου
ή του συνδίκου να παράσχει πρόσθετη συνδροµή σε άλλο αλλο-
δαπό σύνδικο, σύµφωνα µε άλλες διατάξεις της ελληνικής νο-
µοθεσίας.

Στο άρθρο 8 αναφέρεται η περίπτωση της ερµηνείας του πα-
ρόντος νόµου όπου πρέπει να λαµβάνεται υπ’ όψιν η διεθνής
προέλευση και η ανάγκη προώθησης της οµοιογένειας στην
εφαρµογή του και την τήρηση της καλής πίστης.

Στο κεφάλαιο Β’ του παρόντος νόµου περιγράφονται περι-
πτώσεις πρόσβασης των αλλοδαπών συνδίκων και των πιστωτών
στα ηµεδαπά δικαστήρια.

Ειδικότερα στο άρθρο 9 υπάρχει το δικαίωµα της απευθείας
πρόσβασης του αλλοδαπού συνδίκου στο αρµόδιο ηµεδαπό δι-
καστήριο.

Στο άρθρο 10 αναφέρεται η περιορισµένη δικαιοδοσία γι αυτό.
Στο άρθρο 11 περιγράφεται η περίπτωση της αίτησης αλλο-

δαπού συνδίκου για την έναρξη της πτωχευτικής διαδικασίας
στην Ελλάδα. Ειδικότερα ο αλλοδαπός σύνδικος δικαιούται να
υποβάλει αίτηση για την έναρξη διαδικασίας, σύµφωνα µε τις
διατάξεις του άρθρου 5 του Πτωχευτικού Κώδικα, εφόσον βέ-
βαια πληρούνται οι προϋποθέσεις που προβλέπονται στα άρθρα
2,3 του κώδικα αυτού, όπως ισχύει σήµερα.

Στο άρθρο 12 περιγράφεται η συµµετοχή αλλοδαπού συνδί-
κου σε πτωχευτική διαδικασία στην Ελλάδα.

Στο άρθρο 13 περιγράφεται η πρόσβαση αλλοδαπών πιστω-
τών σε πτωχευτική διαδικασία στην Ελλάδα.

Στο άρθρο 14 αναφέρονται οι γνωστοποιήσεις προς τους πι-

στωτές που έχουν συνήθη διαµονή, κατοικία ή έδρα σε άλλο κρά-
τος για πτωχευτική διαδικασία στην Ελλάδα.

Στο κεφάλαιο Γ' περιγράφονται οι περιπτώσεις αναγνώρισης
αλλοδαπής διαδικασίας και η σχετική έννοµη προστασία.

Ειδικότερα στο άρθρο 15 περιγράφεται η αίτηση για αναγνώ-
ριση της αλλοδαπής διαδικασίας. Συγκεκριµένα ο αλλοδαπός
σύνδικος έχει δικαίωµα να υποβάλει αίτηση προς το αρµόδιο δι-
καστήριο για την αναγνώριση της αλλοδαπής διαδικασίας, στην
οποία έχει ορισθεί σύνδικος και αναφέρονται µια σειρά από ειδι-
κότερες περιπτώσεις.

Στο άρθρο 16 περιγράφονται τα τεκµήρια σχετικά µε την ανα-
γνώριση που λαµβάνονται υπ’ όψιν στην προκειµένη περίπτωση.

Στο άρθρο 17 περιγράφεται η απόφαση για την αναγνώριση
της αλλοδαπής διαδικασίας και υπό ποιες συνθήκες - προϋπο-
θέσεις αυτή λαµβάνεται.

Στο άρθρο 18 αναφέρεται περίπτωση, όπου για µεταγενέστε-
ρες πληροφορίες από την κατάθεση της αίτησης προς αναγνώ-
ριση ή από την αναγνώριση της αλλοδαπής διαδικασίας, ο
αλλοδαπός σύνδικος οφείλει να ενηµερώνει το δικαστήριο χωρίς
υπαίτια καθυστέρηση για διάφορα θέµατα, έτσι όπως λεπτοµε-
ρέστερα αναφέρονται στο υπ’ όψιν άρθρο.

Στο άρθρο 19 περιγράφεται η δυνητική προσωρινή προστασία
µε βάση την αίτηση προς αναγνώριση αλλοδαπής διαδικασίας.

Στο άρθρο 20 περιγράφονται τα αποτελέσµατα της αναγνώ-
ρισης αλλοδαπής κύριας διαδικασίας.

Στο άρθρο 21 περιγράφεται η δυνητική έννοµη προστασία µε
βάση την αναγνώριση της αλλοδαπής διαδικασίας.

Στο άρθρο 22 αναφέρονται οι περιπτώσεις προστασίας των πι-
στωτών και άλλων ενδιαφεροµένων προσώπων από την υπ’ όψιν
νοµοθετική εφαρµογή.

Στο άρθρο 23 περιγράφονται οι ενέργειες για την ακύρωση
επιβλαβών, για τους πιστωτές, πράξεων.

Στο άρθρο 24 αναφέρεται η περίπτωση παρέµβασης αλλοδα-
πού συνδίκου σε πτωχευτικές διαδικασίες στην Ελλάδα.

Στο κεφάλαιο ∆’ -και όπου αυτό αφορά- αναφέρονται, σε συ-
νεργασία µε αλλοδαπά δικαστήρια και αλλοδαπούς συνδίκους, οι
σχετικές διατάξεις.

Συγκεκριµένα στο άρθρο 25 περιγράφεται η δυνατότητα συ-
νεργασίας και απευθείας επικοινωνίας µεταξύ του ηµεδαπού δι-
καστηρίου και αλλοδαπών δικαστηρίων ή αλλοδαπών συνδίκων.

Στο άρθρο 26 περιγράφεται η συνεργασία και η απευθείας επι-
κοινωνία µεταξύ του ηµεδαπού συνδίκου και αλλοδαπών δικα-
στηρίων ή αλλοδαπών συνδίκων, αντιστρόφως δηλαδή, σε αυτή
την περίπτωση.

Στο άρθρο 27 περιγράφονται οι µορφές συνεργασίας, έτσι
όπως αναφέρονται στα προηγούµενα άρθρα και συγκεκριµένα
στα άρθρα 25 και 26, που ανέφερα.

Στο κεφάλαιο Ε' περιγράφονται οι συντρέχουσες παράλληλα
διαδικασίες.

Ειδικότερα στο άρθρο 28 αναφέρεται η περίπτωση έναρξης
της πτωχευτικής διαδικασίας στην Ελλάδα µετά την έναρξη αλ-
λοδαπής κύριας διαδικασίας.

Στο άρθρο 29 αναφέρονται οι περιπτώσεις συντονισµού της
πτωχευτικής διαδικασίας στην Ελλάδα και της αλλοδαπής διαδι-
κασίας.

Στο άρθρο 30 αναφέρεται η περίπτωση συντονισµού περισ-
σοτέρων ταυτόχρονα αλλοδαπών διαδικασιών.

Στο άρθρο 31 περιγράφεται το τεκµήριο παύσης πληρωµών,
λόγω αναγνώρισης αλλοδαπής κύριας διαδικασίας, που λαµβά-
νεται εν προκειµένω υπ’ όψιν και στην ηµεδαπή.

Στο άρθρο 32 περιγράφεται αυτό που λέγεται «κανόνας ικα-
νοποίησης πιστωτών» σε παράλληλα συντρέχουσες διαδικασίες.

Στο κεφάλαιο ΣΤ' µε τον τίτλο «Λοιπές διατάξεις» ενσωµατώ-
νονται τροπολογίες, όπως η υπ’ αριθµόν 106/9, 107/10 και
108/11, οι οποίες προτάθηκαν από τον κύριο Υπουργό.

Πιο συγκεκριµένα, το άρθρο 33 αναφέρεται σε δυνατότητα
πλήρωσης κενών θέσεων µονίµων δικαστικών υπαλλήλων του
Ελεγκτικού Συνεδρίου µε µετάταξη υπαλλήλων που υπηρετούν
σε Νοµικά Πρόσωπα Ιδιωτικού ∆ικαίου, καθώς και οι προϋποθέ-
σεις που απαιτούνται για τη διενέργεια των ανωτέρω µετατά-
ξεων.
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Στο άρθρο 34 τροποποιούνται και συµπληρώνονται για τη µε-
ταβατική περίοδο από τη δηµοσίευση του παρόντος σχεδίου
νόµου ορισµένες διατάξεις του Πτωχευτικού Κώδικα.

Με το άρθρο 35 προβλέπονται ρυθµίσεις, οι οποίες αφορούν
συµβάσεις έργου σχετικές µε την καθαριότητα, τη συντήρηση
και τη φύλαξη των δικαστικών κτηρίων, όπως επίσης και τη συ-
ντήρηση µηχανηµάτων και προγραµµάτων πληροφορικής του
Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιω-
µάτων.

Το άρθρο 36 είναι το ακροτελεύτιο άρθρο, το οποίο προβλέπει
αυτό που συµβαίνει πάντα στους ελληνικούς νόµους, ότι η ισχύς
του παρόντος νόµου άρχεται από τη δηµοσίευσή του στην Εφη-
µερίδα της Κυβερνήσεως.

Αναφορικά µε τις κατατεθείσες τροπολογίες, µε την προτει-
νόµενη ρύθµιση της πρώτης τροπολογίας µε αριθµό 109 θα αυ-
ξηθούν τα έσοδα του Ταµείου Χρηµατοδοτήσεως ∆ικαστικών
Κτηρίων (ΤΑΧ∆ΙΚ), τα οποία θα χρησιµοποιηθούν για την ανέ-
γερση, επισκευή και συντήρηση δικαστικών µεγάρων και κατα-
στηµάτων κράτησης, καθώς και για την κάλυψη µέρους των
λειτουργικών δαπανών των υπηρεσιών αρµοδιότητας του Υπουρ-
γείου ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων. Η
έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους προβλέπει ότι
λόγω της αύξησης από 25% σε 30% του ποσοστού που αποδί-
δεται στο ΤΑΧ∆ΙΚ από τα εισπραττόµενα ποσά που προέρχονται
α) από τις επιβαλλόµενες χρηµατικές ποινές ή τη µετατροπή σε
χρήµα των στερητικών της ελευθερίας ποινών µε τις προσαυξή-
σεις αυτών β) από τα έξοδα της ποινικής διαδικασίας και γ) από
το ποσοστό 60% του εισπραττόµενου ποσού του παραβόλου των
10 ευρώ που κατατίθεται, ως γνωστόν, από τον µηνυτή για το πα-
ραδεκτό της υποβολής της µήνυσης, επέρχεται απώλεια των δη-
µοσίων εσόδων κατά 24 εκατοµµύρια ευρώ ετησίως. Επέρχεται,
ωστόσο, αύξηση των εσόδων του εν λόγω ταµείου.

Με την προτεινόµενη ρύθµιση της δεύτερης τροπολογίας µε
αριθµό 110 αντιµετωπίζονται ερµηνευτικά ζητήµατα που ανέκυ-
ψαν µετά τη µεταφορά του π.δ. 189/2009 της Γενικής Γραµµα-
τείας Ισότητας των Φύλων από το Υπουργείο Εσωτερικών στο
Υπουργείο ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµά-
των. Από την προτεινόµενη διάταξη δεν προκαλείται επιβάρυνση
του κρατικού προϋπολογισµού.

Έρχοµαι στην τρίτη τροπολογία µε αριθµό 111. Ο Οργανισµός
της Εταιρείας της Προστασίας Ανηλίκων Αθηνών ορίζει ότι στο
Τµήµα Στέγης Φιλοξενίας Ανηλίκων προΐσταται υπάλληλος ΤΕ
Κοινωνικής Εργασίας, δηλαδή κοινωνικός λειτουργός, ενώ στις
λοιπές εταιρείες προΐσταται υπάλληλος του Κλάδου ΠΕ ∆ιοικη-
τικού-Οικονοµικού. Για λόγους ίσης αντιµετώπισης, η εν λόγω
ρύθµιση πρέπει να τροποποιηθεί. Εξάλλου, το έργο του κοινωνι-
κού λειτουργού πρέπει να είναι αποκλειστικά επικεντρωµένο στη
διερεύνηση των προσωπικών, οικογενειακών, κοινωνικοοικονο-
µικών και ψυχικών αναγκών και προβληµάτων των διαµενόντων
στη Στέγη, στην παρακολούθησή τους και στη διατύπωση προ-
τάσεων για την αντιµετώπισή τους.

Με την προτεινόµενη τέταρτη τροπολογία µε αριθµό 112 ανα-
στέλλονται από 1ης Ιουλίου 2010 και µέχρι την 31η ∆εκεµβρίου
2010 οι πλειστηριασµοί, οι οποίοι επισπεύδονται για την ικανο-
ποίηση απαιτήσεων, που δεν υπερβαίνουν το ποσό των 200 χι-
λιάδων ευρώ από πιστωτικά ιδρύµατα και εταιρείες παροχής
πιστώσεων και από τους εκδοχείς των απαιτήσεων αυτών. Η συ-
γκεκριµένη διάταξη θέλει να δώσει τη δυνατότητα στους δανει-
ολήπτες, που δεν κατάφεραν να ανταποκριθούν τις υποχρεώσεις
τους και αντιµετωπίζουν µεγάλες δυσχέρειες λόγω της οικονο-
µικής κρίσης, να ανακάµψουν και να επιδιώξουν την καλύτερη
δυνατή διευθέτηση των οφειλών τους. Με την προτεινόµενη ρύθ-
µιση παρατείνεται ουσιαστικά η αναστολή των παραπάνω πλει-
στηριασµών, που έχει χορηγηθεί µέχρι την 30η Ιουνίου 2010 µε
την παράγραφο 3 του άρθρου 2 του ν. 3814/2010 για την «Κύ-
ρωση Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου και άλλες διατάξεις»
για ένα ακόµη εξάµηνο. Σηµειωτέον, σύµφωνα µε την έκθεση του
Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, η προτεινόµενη διάταξη δεν
προκαλεί δαπάνη σε βάρος του κρατικού προϋπολογισµού.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Πα-

πουτσή.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-

στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Άγγελος Τζέκης.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, χθές επί της

αρχής αναφερθήκαµε ενδεικτικά σε ορισµένα άρθρα, για να απο-
δείξουµε µε επιχειρηµατολογία ότι και η διασυνοριακή πτώχευση
δεν εξασφαλίζει εργαζόµενους από δικαιώµατα, τα οποία είχαν,
αλλά γίνεται µία προσαρµογή στα πλαίσια του πρότυπου νόµου
του 1997 της Επιτροπής των Ηνωµένων Εθνών για το διεθνές
εµπόριο και ότι, όπως και το εθνικό Πτωχευτικό ∆ίκαιο, υπηρετεί
καθαρά τους σχεδιασµούς των τραπεζικών, επενδυτικών οµίλων
και µεγάλων επιχειρήσεων, οι οποίες προσδοκούν και µέσα από
αυτήν τη διαδικασία να βγάλουν κέρδη.

Πιστεύουµε, δηλαδή, ότι δεν είναι καθαρά ένα νοµικό ζήτηµα
µιας κακής ή καλής διατύπωσης. Είναι η ουσία του σχεδίου
νόµου και βέβαια, πάντοτε -όπως είπαµε και χθες- τα σχέδια
νόµων έχουν κατά κύρια βάση την οικονοµία, την πολιτική και
ακολουθεί το περιεχόµενο, για να υπηρετήσει συγκεκριµένους
σχεδιασµούς, συγκεκριµένα συµφέροντα. Πέρα από αυτήν την
αρχή, πιστεύω ότι δεν µπορεί να ξεφύγει κανείς και δεν είναι εύ-
κολο να βγάλεις το συµπέρασµα, αν ένα σχέδιο νόµου γίνει
νόµος, ποιόν θα εξυπηρετήσει και ποιανού τα συµφέροντα θα
εξασφαλίσει.

Έτσι, λοιπόν -άλλωστε το λέει µέσα η εισηγητική έκθεση- γί-
νεται µία διασφάλιση στην ελεύθερη κίνηση των κεφαλαίων από
χώρα σε χώρα, ούτως ώστε να γίνουν τα επενδυτικά σχήµατα:
να βρουν, δηλαδή, πρόσφορο έδαφος για να µπορέσουν να
υπάρξουν και επενδύσεις.

Είπαµε ότι δεν δεχόµαστε και αυτό που λέει µέσα η εισηγητική
έκθεση, ότι έτσι εξασφαλίζεται µία επιχείρηση και ότι εξασφαλί-
ζονται και θέσεις εργασίας. Το τονίσαµε αυτό πάρα πολλές
φορές -το τονίζουµε και τώρα- ότι δεν διασφαλίζονται οι εργα-
ζόµενοι –το αποδείξαµε και χθες- γιατί στα πλαίσια µιας πτω-
χευτικής διαδικασίας µε το άρθρο 99 του Πτωχευτικού Κώδικα,
αλλά και το 107, αποδείχθηκε και από την ίδια τη ζωή, αλλά ανα-
φέρθηκαν χθες και µια σειρά επιχειρήσεις που οι εργαζόµενοι,
όχι µόνο δεν πήραν αυτά τα οποία έπρεπε να πάρουν, αλλά έχα-
σαν τις δουλειές τους, δεν πήραν τις αποζηµιώσεις τους και
υπάρχουν συγκεκριµένα προβλήµατα. Ευνοηµένες βγαίνουν πά-
ντοτε οι επιχειρήσεις, οι οποίες ούτως ή άλλως είναι σε µία πτώ-
χευση. Προσπαθεί ο επιχειρηµατίας να κερδίσει ό,τι µπορεί και
από τις επιχορηγήσεις που του δίνουν.

Αναφέρθηκα σε συγκεκριµένο επιχειρηµατικό όµιλο που εδώ
και χρόνια παίρνει πολλές επιδοτήσεις, επιχορηγήσεις µε εγ-
γύηση του ελληνικού δηµοσίου, δάνεια µέσα από τις τράπεζες,
αλλά οι εργαζόµενοι έχασαν τις δουλειές τους και ακόµη διεκδι-
κούν και τα δεδουλευµένα τους. Χαρακτηριστικά είναι τα σχετικά
άρθρα 19 και 21. Έρχεται, λοιπόν, η διασυνοριακή πτώχευση που
µπορεί να αναστείλει ακριβώς και τη διαδικασία ικανοποίησης
των εργαζοµένων από τις αξιώσεις τους: Να πάρουν, δηλαδή,
αυτά που τους οφείλει η επιχείρηση, η οποία πηγαίνει προς πτώ-
χευση.

Επίσης, αναφερθήκαµε και χθες στη συµµετοχή του αλλοδα-
πού συνδίκου και αλλοδαπών πιστωτών σε µία πτωχευτική δια-
δικασία στην Ελλάδα, που αναφέρουν πάρα πολλά άρθρα, όπως
είναι τα άρθρα 1, 11, 12, 13. Εάν οι αλλοδαποί πιστωτές έχουν
κάποιο προνόµιο –δηλαδή, µία τράπεζα του εξωτερικού που έχει
δανείσει τον επιχειρηµατία- πράγµατι αυτοί ευνοούνται. Παρα-
τηρούµε, δηλαδή, συνεχώς οι τράπεζες να εξασφαλίζονται σε
βάρος ακόµη και των συµφερόντων των εργαζοµένων σε µία τέ-
τοια επιχείρηση, που υπάρχει αναγνώριση αλλοδαπής πτωχευτι-
κής διαδικασίας. Μάλιστα, δίνεται η δυνατότητα µε την
παρέµβαση που µπορεί να κάνει ο αλλοδαπός σύνδικος, εάν κρί-
νει ότι ορισµένα στοιχεία της επιχείρησης και των εργαζοµένων
θέτουν σε κίνδυνο τα συµφέροντά του –τέτοια µπορεί να κριθεί
µία συλλογική σύµβαση εργασίας που έχει δηλαδή, κανονικές
σχέσεις εργασίας, κανονικό οκτάωρο και έναν ικανοποιητικό
µισθό- να τα θεωρήσει ότι έχουν δυσµενείς επιπτώσεις και αυτά
πραγµατικά να παρθούν σε βάρος των εργαζοµένων.

Υπάρχουν και τα άρθρα 28, 29 του σχεδίου νόµου, που πραγ-
µατικά ενισχύουν τον αλλοδαπό σύνδικο, προκειµένου να κατο-
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χυρώσει για µία ακόµη φορά τα συµφέροντά του.
Έτσι, λοιπόν, καταλήγουµε στο πολιτικό συµπέρασµα ότι και

αυτό το σχέδιο νόµου, όπως και ο Εθνικός Πτωχευτικός Κώδι-
κας, αλλά και µέσα στα πλαίσια της Ευρωπαϊκής Ένωσης, η αντί-
στοιχη νοµοθεσία δεν κάνει τίποτε άλλο παρά να εξασφαλίζει
ακριβώς την ελευθερία κίνησης κεφαλαίων και να προστατεύει
αυτά τα κεφάλαια από πολλούς κινδύνους.

Εξάλλου και το µνηµόνιο αναφέρει τους κινδύνους των τρα-
πεζικών οµίλων της χώρας µας που επενδύουν στην Νοτιανατο-
λική Ευρώπη και γι’ αυτό τους εξαιρεί και το σχέδιο νόµου. Εκεί
προβλέπει το µνηµόνιο ότι πρέπει να υπάρχει διασυνοριακή επο-
πτεία του κράτους εισόδου, αλλά και του κράτους που ξεκινάει
η επένδυση και µέσα από εξαγορές που έχει κάνει το ελληνικό
τραπεζικό δάνειο, πραγµατικά µέσα απ’ όλη αυτήν τη διαδικασία
προστατεύει ακριβώς αυτές τις επενδύσεις. Αλλά, όµως, είναι
επενδύσεις, οι οποίες διασφαλίζουν τα συµφέροντά τους και όχι
τα συµφέροντα των εργαζοµένων εδώ και τα συµφέροντα των
εργαζοµένων εκείνων των χωρών.

Το άρθρο 33, που αναφέρεται στο Ελεγκτικό Συνέδριο, είχαµε
πει και στην επιτροπή ότι θα το ψηφίσουµε, αλλά εδώ πρέπει να
δούµε οι αποσπάσεις να διασφαλίζονται µε κάποιο τρόπο. Και
ρώτησα, αν είναι νοµικά πρόσωπα που έχει την πλειοψηφία το
ελληνικό δηµόσιο και είναι αυτοί οι οργανισµοί, οι εταιρείες που,
όπως έχει πει η Κυβέρνηση, πολλές θα πάρουν το δρόµο για να
κλείσουν, εάν υπάρχει ένα τέτοιο ενδεχόµενο, γιατί δεν θα µπο-
ρέσει να τους απορροφήσει όλους. Αλλά, όµως, εµείς βλέπουµε
τον ειδικό ρόλο του Ελεγκτικού Συνεδρίου και έτσι λέµε ότι πρέ-
πει να γίνονται προσλήψεις του αναγκαίου επιστηµονικού προ-
σωπικού, για να µπορέσει πραγµατικά να παίξει το Ελεγκτικό
Συνέδριο το ρόλο του.

Για το άρθρο 34 και 35 που αναφέρονται στον Πτωχευτικό Κώ-
δικα, είχαµε πει και στη συζήτηση το 2007 πού αποσκοπούσε ο
Πτωχευτικός Κώδικας. Και τώρα επικαλείται εισηγητικά -έχει γίνει
άρθρο 34 η τροπολογία- τη διεθνή κρίση, γιατί πρέπει να παρθεί
αυτή η απόφαση, να δοθούν, δηλαδή, επιπλέον µήνες και χρόνια
σε αυτήν τη διαδικασία. Μα και πάλι το πρόβληµα παραµένει για
τους εργαζόµενους. Ό,τι γίνεται, γίνεται προς όφελος ακριβώς
των δανειστών, δηλαδή των τραπεζών και των επιχειρηµατιών, οι
οποίοι δεν µπορούν να αποφύγουν την πτώχευση και προσπα-
θούν µέσα από εκεί να καρπωθούν ό,τι µπορούν.

Όσον αφορά το άρθρο 36 είναι µια εκ των υστέρων νοµιµο-
ποίηση συγκεκριµένων συµβάσεων για τον καθαρισµό, τη συ-
ντήρηση, τη φύλαξη των δικαστικών κτηρίων. Και είχαµε πει εκεί
και είµαστε αντίθετοι, γιατί δεν δεχόµαστε σε ένα χώρο που απο-
νέµεται η δικαιοσύνη να υπάρχουν ιδιώτες εργολάβοι, οι οποίοι
έχουν κάτω από τη δούλεψή τους εργαζόµενους που δεν τους
αναγνωρίζουν ούτε δικαιώµατα εργασιακά ούτε µισθολογικά. Και
µας έχουν γίνει καταγγελίες, έχουµε κάνει και πολλές ερωτήσεις
γι’ αυτό το ζήτηµα και πιστεύουµε ότι εκεί µέσα που αποδίδεται
η δικαιοσύνη πρέπει πραγµατικά να διαφυλάσσονται και τα συµ-
φέροντα αυτών των εργαζοµένων.

Πιστεύουµε ότι µε µόνιµα συνεργεία µε τέτοιο προσωπικό θα
ήταν και πιο οικονοµικά τα αποτελέσµατα, αλλά θα γινόταν και
ακόµα καλύτερη δουλειά και θα ήταν και εργαζόµενοι που θα
είχαν και δικαιώµατα. Γι’ αυτό και δεν µπορούµε να ψηφίσουµε
αυτό το άρθρο.

Και είπα και χθες, στο Προεδρείο να δει και το ζήτηµα των ερ-
γαζοµένων στην εστίαση µέσα στη Βουλή, γιατί µας έχουν γίνει
καταγγελίες ότι αυτοί οι οποίοι παίρνουν τη δουλειά εδώ, δεν τη-
ρούν τα εργασιακά δικαιώµατα των εργαζοµένων. Και µιλάω για
χώρους εστίασης που είναι σε ιδιώτη εργολάβο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Έρχοµαι τώρα, στις τροπολογίες. Για τα έσοδα του Ταµείου
Χρηµατοδότησης ∆ικαστικών Κτηρίων, υπάρχει όπως λέτε µια
απώλεια 24.000.000 ευρώ. ∆εν λέτε από πού θα καλυφθεί η απώ-
λεια των εσόδων του δηµοσίου. Και επειδή υπάρχει προηγού-
µενο της Κυβέρνησης να περικόπτει επιδόµατα ή να αυξάνει
άλλους πόρους ή µπορεί να γίνει και η αύξηση ακόµα των τελών,
που προβλέπει εδώ µέσα -όπως είναι το παράβολο από 10 να αυ-
ξηθεί, αφού αυξάνεται το ποσοστό- ή οι επιβαλλόµενες χρηµα-

τικές ποινές να αυξηθούν ακόµα περισσότερο. Εδώ πρέπει κα-
θαρά να µας πείτε πώς πρόκειται να αντικατασταθεί.

Και αυτό συνδέεται και µε αυτό που είπα προηγούµενα. Γι’
αυτό σε αυτό θα δηλώσουµε «παρών».

Επίσης, «παρών» θα δηλώσουµε, κύριε Υπουργέ, για τη Γενική
Γραµµατέα Ισότητας των Φύλων, που από το Υπουργείο Εσωτε-
ρικών, έρχεται στο δικό σας Υπουργείο. Επειδή πρόκειται για ένα
κοινωνικό ζήτηµα -δεν είναι ατοµικό δικαίωµα- την εξίσωση των
δύο φύλων πρέπει να τη δει συνολικά µέσα από το οικονοµικό,
πολιτικό και κοινωνικό γίγνεσθαι. Γιατί όταν έρχεστε εδώ µε σχέ-
διο νόµου, πρόταση νόµου για το ασφαλιστικό και θα εξισωθούν
οι γυναίκες στο συνταξιοδοτικό µε τους άντρες, τότε παραγνω-
ρίζετε τη µητρότητα, παραγνωρίζετε τον ιδιαίτερο ρόλο της γυ-
ναίκας στην οικογένεια και γενικότερα στην κοινωνία. Και το
ζήτηµα δεν είναι να φύγει από το ένα Υπουργείο και να πάει στο
άλλο. Γι’ αυτό δηλώνουµε «παρών».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Λίγη υποµονή, κυρία Πρόεδρε, και τελειώνω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Περισσότερη, κύριε

Τζέκη;
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ναι, τελειώνω. Είναι δύο ακόµα τροπολο-

γίες. ∆ιότι, εάν πηγαίναµε µε τον Κανονισµό, έπρεπε να µου δώ-
σετε τέσσερα λεπτά σε κάθε άρθρο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Αποφασίστηκε ως ενό-
τητα να συζητηθεί…

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Αποφασίστηκε ως ενότητα, αλλά µε άνεση
χρόνου για να µπορέσουµε να τελειώσουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Εσείς τώρα αφαιρείτε
από το χρόνο σας.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Για τον Οργανισµό Προστασίας Ανηλίκων
Αθηνών και στο Τµήµα Στέγης Φιλοξενίας Ανηλίκων θέλετε να
κάνετε προϊστάµενο µε κλάδο ΠΕ διοικητικού - οικονοµικού, από
ΤΕ κοινωνικής εργασίας. Είµαστε αντίθετοι.

Είµαστε αντίθετοι, γιατί πιστεύουµε ότι σε µια τέτοια υπηρεσία
πρέπει να προΐσταται κοινωνικός επιστήµονας που θα είναι γνώ-
στης του αντικειµένου. Γιατί πραγµατικά το Τµήµα Στέγης Φιλο-
ξενίας Ανηλίκων δεν πρέπει να θεωρηθεί ως µια οικονοµική
επιχείρηση, που εκεί θα βάλεις κάποιον οικονοµολόγο να διαχει-
ριστεί τα οικονοµικά. Τα οικονοµικά µπορεί να τα διαχειριστεί συ-
νολικά η υπηρεσία, αλλά ο προϊστάµενος πρέπει να είναι κοινω-
νικός επιστήµονας.

Και υπάρχουν, βέβαια, οι γνωστές ελλείψεις σε όλες αυτές τις
υποδοµές και ελλείψεις προσωπικού που θα µπορούσαν, εάν γι-
νόντουσαν όλα αυτά, να αποδώσουν και καλύτερο έργο.

Τελειώνω µε την τελευταία τροπολογία που αναφέρεται στην
παράταση, µέχρι 31/12/2010, των πλειστηριασµών κ.λπ.. Πρώτα
και κύρια, η Κυβέρνηση πρέπει να πει, γιατί δεν έχει φέρει το νο-
µοσχέδιο να το δούµε, γιατί πολλά είπε εκεί για τα νοικοκυριά, τα
οποία είναι µπροστά στη χρεωκοπία και πώς θα τα βοηθήσει.
Σχετικά µε αυτήν την τροπολογία, θα µου πείτε, δεν είναι θετικό
ότι πάµε έξι µήνες πιο εκεί τον πλειστηριασµό;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Έχετε τελειώσει, κύριε
συνάδερφε.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ναι, κυρία Πρόεδρε, θα τελειώσω τώρα.
Είναι θετικό. Αλλά πρέπει να δεις, όµως, ότι και οι τράπεζες µε
την παράταση των έξι µηνών θα κερδίσουν, θα πάρουν ακόµα
περισσότερους τόκους. Το ζήτηµα είναι, όµως, ότι πρέπει να
αντιµετωπίσεις την αιτία της πτώχευσης και τη διαδικασία του
πλειστηριασµού. Αντιµετωπίζονται αυτά;

Και γιατί µέσα σε µια κρίση, αφού την επικαλούµαστε συνε-
χώς, δεν παίρνουµε και άλλα πιο δραστικά µέτρα, να παγώσει
κάθε τέτοια διαδικασία, µέχρι να δει τι θα κάνει αυτός που είναι
στον πλειστηριασµό, να παγώσουν τα πανωτόκια που δίνονται
από τις τράπεζες.

∆ηλαδή, βλέπουµε εδώ ότι είναι ένα θετικό που δεν βγάζει
στον πλειστηριασµό το σπίτι του, το µαγαζί του, τη βιοτεχνία του,
αλλά, όµως, από την άλλη, η τράπεζα θα ωφεληθεί, γιατί θα
πάρει περισσότερους τόκους. Γιατί να µην παγώσουν και οι
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τόκοι; Να µην υπάρχουν γι’ αυτό το εξάµηνο τόκοι. Από τα πα-
νωτόκια οι τράπεζες πίνουν και ρουφάνε το αίµα όλων αυτών των
µικρών, των µεσαίων, των λαϊκών νοικοκυριών.

Γι’ αυτό θα δηλώσουµε «παρών» σε αυτήν την τροπολογία.
Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.

Τζέκη.
Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού κ. Μαυρουδής Βορίδης.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να ξεκινήσω µόνο µε

µια παρατήρηση, λέγοντας ότι πράγµατι, σε µεγάλο βαθµό, σε
όλα τα δικαιικά κείµενα αποτυπώνεται ένας κοινωνικός συσχετι-
σµός δυνάµεων. Πράγµατι όλα τα δικαιικά κείµενα αποτελούν
επιλογές της πολιτείας και σε µεγάλο βαθµό αυτά είναι και οικο-
νοµικές επιλογές.

Θα πω απλώς το εξής. Το ∆ίκαιο της Πτώχευσης γενικότερα,
είναι εγγεγραµµένο σε µια προσπάθεια εξυγιάνσεως των επιχει-
ρήσεων. Μπορεί κανείς να πει ότι θέλουµε την εξυγίανση των επι-
χειρήσεων ή ότι δεν θέλουµε την εξυγίανση των επιχειρήσεων.
Αλλά το «δεν θέλουµε» φαντάζοµαι ότι µπορεί να εγγραφεί µόνο
σε µια πολύ γενική τοποθέτηση, η οποία µιλάει, παραδείγµατος
χάριν, για ένα τελείως διαφορετικό κοινωνικοπολιτικό σύστηµα.
Νοµίζω ότι όσοι αποδεχόµαστε την αρχή της λειτουργίας –ας το
πω έτσι- της ελεύθερης οικονοµίας, κατ’ αρχήν θέλουµε την εξυ-
γίανση των επιχειρήσεων.

Και θέλουµε επίσης, αυτή η εξυγίανση να γίνεται µε έναν
τρόπο, ο οποίος να διασφαλίζει τα συµφέροντα όλων και πρωτί-
στως των δανειστών της επιχείρησης και πολλώ µάλλον, αν αυτοί
οι δανειστές της επιχείρησης είναι εργαζόµενοι υπό την έννοια
ότι εργάστηκαν και δεν έχουν πάρει τους µισθούς τους, αυτούς
που οφείλονται. Και νοµίζω ότι γενικά το δικαιϊκό µας σύστηµα,
έχει πρόνοιες ως προς αυτό. Εάν είναι αποτελεσµατικές ή όχι,
αυτό είναι µία συζήτηση, αλλά πρόνοιες ως προς αυτό έχει.

Η αντίρρηση εδώ, λοιπόν, στο συγκεκριµένο σχέδιο νόµου δεν
νοµίζω ότι µπορεί να είναι ότι αυτό το σχέδιο νόµου ευνοεί τις
επιχειρήσεις. ∆εν προκύπτει κάτι τέτοιο από εδώ. Θα δεχόµουν
αυτήν την κριτική και θα τη συµµεριζόµουν- και τη συµµερίζοµαι
στο άρθρο 1- όταν ειδικώς ο νόµος αυτός εξαιρεί, για παρά-
δειγµα, από τη διαδικασία του τις ασφαλιστικές επιχειρήσεις και
τα πιστωτικά ιδρύµατα. Οµολογώ –και άκουσα την αιτιολογία
εχθές του κυρίου Υπουργού- ότι εγώ δεν αντιλαµβάνοµαι, γιατί
συµβαίνει αυτή η εξαίρεση. ∆ιότι, αν αυτός είναι ένας νόµος που
πιστεύει η Κυβέρνηση ότι είναι αποτελεσµατικός –εµείς δεν το
πιστεύουµε, αλλά το πιστεύει η Κυβέρνηση- τότε προφανώς πρέ-
πει να ενταχθούν σ’ αυτήν τη δυνατότητα και τα πιστωτικά ιδρύ-
µατα και οι ασφαλιστικές επιχειρήσεις και οι επιχειρήσεις
επενδύσεων. Εάν, όµως, δεν είναι, τότε σε τελευταία ανάλυση,
γιατί να εφαρµοστεί για τους υπόλοιπους; Εγώ θεωρώ ότι είναι
πληµµελώς αιτιολογηµένη αυτή η εξήγηση στο άρθρο 1 και αυτό
αποτελεί ένα θέµα.

Ένα δεύτερο ζήτηµα στο άρθρο 2 -µερικό ζήτηµα, το οποίο
θέλω να θέσω- είναι ότι ως αλλοδαπή διαδικασία αναγνωρίζεται
εδώ η συλλογική δικαστική, αλλά και η διοικητική διαδικασία σε
άλλο κράτος. Θα πω ότι, κατά την άποψη µου, αυτό αποτελεί µία
υπερβολική διεύρυνση, η οποία έρχεται σε αντίθεση µε το εσω-
τερικό µας δίκαιο, γιατί το εσωτερικό µας δίκαιο για την ανα-
γνώριση πτωχευτικής διαδικασίας προϋποθέτει την ύπαρξη
δικαστικής αποφάσεως και µάλιστα ορίζεται εισηγητής πτωχεύ-
σεως, ο οποίος εισηγητής πτωχεύσεως είναι δικαστής, ο οποίος
παρακολουθεί κάθε βήµα της πτωχεύσεως.

Άρα, αυτή είναι µία δεύτερη µερική αντίρρηση. ∆εν µπαίνω σε
επιµέρους συζήτηση στα άρθρα, κυρίως γιατί έχουµε αυτή τη γε-
νική αντίρρηση την οποία ανέπτυξα εχθές.

Θα ήθελα στο σηµείο αυτό να µου επιτρέψετε, κύριε Υπουργέ,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κυρία Πρόεδρε, µία µικρή παρέ-
κβαση, η οποία λέει το εξής: Το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης είναι
εκτός από ∆ικαιοσύνης και Υπουργείο ∆ιαφάνειας. Για µένα
υπάρχει ένα πολύ σηµαντικό ζήτηµα, το οποίο εξελίσσεται αυτόν
τον καιρό και είναι η µεγάλη συζήτηση για τη διαφθορά. Και η
µεγάλη αυτή συζήτηση για τη διαφθορά, βλέπω ότι εξελίσσεται

κυρίως σε ένα επίπεδο -τουλάχιστον σε ό,τι αφορά το δηµόσιο
διάλογο- εξεταστικών επιτροπών: «Βατοπέδι», «Siemens». Κυ-
ρίως, είναι αυτή η συζήτηση.

Άκουσα και παρακολουθώ τις τελευταίες ηµέρες ότι υπάρχει
ένα πολύ µεγάλο πρόβληµα µε τις οφειλές που έχει το ελληνικό
δηµόσιο σε προµηθευτές των νοσοκοµείων και του Εθνικού Συ-
στήµατος Υγείας. Άκουσα ότι υπάρχει µία οφειλή της τάξεως,
των 6 δισεκατοµµυρίων και κάτι προς αυτούς τους προµηθευτές
και κάπως προσπαθεί η Κυβέρνηση να ρυθµίσει αυτήν την
οφειλή, για να επαναοµαλοποιηθεί η συγκεκριµένη αγορά.

Ταυτόχρονα άκουσα -και θα ήθελα αυτό να ελεγχθεί- ότι αυτά
τα 6 δισεκατοµµύρια και κάτι αντιστοιχούν σε προµήθειες υλι-
κών, που αν αγοράζονταν σε τιµές ευρωπαϊκές, θα κόστιζαν 1,5
και 2 δισεκατοµµύρια. ∆εν ξέρω, αν αυτό είναι ακριβές, δεν έχω
κάνει την έρευνα αυτή.

Έκανα, όµως, την εξής έρευνα: Έθεσα το ερώτηµα σε έναν
πρώην διοικητή νοσοκοµείου και µου είπε: «Εν πολλοίς είναι ακρι-
βές». Συνέχισα την έρευνα σε γιατρούς που εργάζονται στο
Εθνικό Σύστηµα Υγείας, τους έκανα αυτό το ερώτηµα και µου
είπαν: «Εν πολλοίς είναι ακριβές».

Και ξέρω ότι υπάρχει µία υπόθεση σε εξέλιξη, η οποία αφορά
δώδεκα ελεγχόµενους ιατρούς στους λογαριασµούς των οποίων
βρέθηκαν περίπου 30 εκατοµµύρια ευρώ. Αντιλαµβάνεστε, λοι-
πόν, ότι αν αυτό είναι έτσι, δηλαδή αν για οφειλές για προµή-
θειες υλικού αντί για 6 δισεκατοµµύρια, θα έπρεπε να έχουµε
πληρώσει 2 δισεκατοµµύρια και άρα έχουµε πληρώσει 4 δισεκα-
τοµµύρια περισσότερα και ερχόµαστε, εν συνεχεία, στην Αί-
θουσα αυτή και νοµοθετούµε την περικοπή των συντάξεων για
να εξοικονοµήσουµε 732 εκατοµµύρια ευρώ -αυτή ήταν η εξοι-
κονόµηση για τον προϋπολογισµό- αλλά έχουµε χαρίσει στη δια-
φθορά τα 4 δισεκατοµµύρια, αντιλαµβάνεστε τη βαθιά αδικία και
τη βαθιά δυσαρµονία, η οποία δηµιουργείται.

Εάν η Κυβέρνηση, πραγµατικά, επιθυµεί την αντιµετώπιση της
διαφθοράς, κύριε Υπουργέ, ως καθ’ ύλην αρµόδιος ιδού πεδίον
δόξης λαµπρό, γιατί αυτό βεβαίως και είναι ζήτηµα διαφάνειας
και γιατί βεβαίως θα πρέπει να ελεγχθούν µία- µία όλες αυτές οι
συµβάσεις, και όχι µόνο ως προς την τυπικότητα τους. Γιατί
ακούω και κάτι τέτοια, ότι, ξέρετε, έγινε ο διαγωνισµός και ήρθαν
τρεις και εποµένως ήταν ο µειοδότης, γιατί όλοι έδωσαν παρα-
πάνω και τι κάνουµε, αυτή είναι η τιµή που υπάρχει στην Ελλάδα.
∆εν µπορεί στην Ελλάδα να υπάρχει µία τιµή 400% ακριβότερη.
Αυτό δεν γίνεται. Να υπάρχει µία τιµή 15% ακριβότερη, γιατί
αργεί να πληρώσει το δηµόσιο και ενσωµατώνονται τόκοι, να το
καταλάβω, αλλά 400% και 300% ακριβότερη, δεν γίνεται να
υπάρχει.

Εδώ, λοιπόν, η θέληση της Κυβερνήσεως πρέπει να εκφρα-
στεί- το έχω πει- όχι νοµοθετικά, αλλά µε τη δηµιουργία ενός ει-
δικού σώµατος στο Υπουργείο σας - το λέω γιατί έχετε την
ευθύνη της διαφάνειας- το οποίο θα παρακολουθεί και θα ελέγ-
ξει όλες αυτές τις υποθέσεις και θα αναζητήσει κυρίως και το
που έχουν πάει αυτά τα χρήµατα, γιατί αυτά τα χρήµατα βρί-
σκονται στα χέρια των διεφθαρµένων. Όχι µόνο εντυπώσεις, όχι
µόνο συζητήσεις γενικώς για το Βατοπέδι και για τη «SIEMENS»
-που δεν ξέρω και που θα καταλήξουν και αν θα καταλήξουν-
αλλά και όλο αυτόν τον κορµό της διαφθοράς πρέπει να τον αντι-
µετωπίσετε. Και αυτό θέλει οργανωµένη, συστηµατική, καθηµε-
ρινή δουλειά, η οποία πρέπει να αποδώσει, αλλιώς παραµένει η
Κυβέρνησή σας ανοµιµοποίητη σε όλες αυτές τις εκκλήσεις για
θυσίες που ζητά από τον ελληνικό λαό. Για µένα είναι πολύ µε-
γάλο ζήτηµα αυτό, είναι ένα τεράστιο ζήτηµα το οποίο δεν µπο-
ρεί να µένει έτσι.

Συνεχίζω στις τροπολογίες, ακόµα και αυτές που έχουν ενσω-
µατωθεί ως άρθρο. Στο ζήτηµα της παρατάσεως των πλειστη-
ριασµών, θέλω να πω ότι κατ’ αρχάς, θα την ψηφίσουµε την
τροπολογία αυτή, αλλά, κατά τη γνώµη µου, πρέπει να υπάρχει
και ένας χρονικός ορίζοντας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, αν έχω την κατανόησή σας, θα χρειαστώ ίσως
δύο λεπτά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεχίστε, κύριε συνά-
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δελφε.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Στην παράταση των πλειστηριασµών

υπάρχουν σταθµιζόµενα συµφέροντα. Υπάρχουν τα συµφέροντα
των οφειλετών, που θέλουν να παραταθεί, βεβαίως, ο πλειστη-
ριασµός που αποτελεί µέσο πιέσεως της αναγκαστικής εκτέλε-
σης, αλλά ταυτόχρονα υπάρχουν και τα συµφέροντα των
επισπευδόντων. Οφείλω να πω, επειδή θα βιαστούν ορισµένοι και
θα µιλήσουν για τις τράπεζες κ.λπ., ότι και οι τράπεζες στη συ-
γκεκριµένη περίοδο δοκιµάζονται και εκεί πρέπει να γίνει µία
προσπάθεια γιατί παρ’ ότι δαιµονοποιείται κάθε φορά το τραπε-
ζικό σύστηµα, εγώ οφείλω να θυµίσω ότι στο τραπεζικό σύστηµα
υπάρχουν 268 δισεκατοµµύρια καταθέσεις, που είναι καταθέσεις
του ελληνικού λαού.

Εποµένως πρέπει να ξέρουµε ότι ναι, πρέπει να ελέγξουµε την
κερδοσκοπία τους, να ελέγξουµε την κερδοφορία τους, που από
τον πολύ έλεγχο –δείτε λίγο τα αποτελέσµατα αυτής της χρο-
νιάς- αυτά δεν είναι ευχάριστα, να ελέγξουµε, εποµένως τον
τρόπο λειτουργίας του τραπεζικού συστήµατος, να το εξορθο-
λογίσουµε µε παρεµβάσεις εκεί που χρειάζεται, αλλά είναι σαφές
ότι χρειαζόµαστε ένα υγιές τραπεζικό σύστηµα και είναι σαφές
ότι εκεί πρέπει να σταθµίζουµε συµφέροντα. ∆εν σηµαίνει απα-
ραίτητα ότι το κράτος πρέπει να χορηγεί αφειδώς την προστασία
του σε όποιον δεν µπορεί να πληρώσει µόνο και µόνο γιατί, για
παράδειγµα, κακόπιστα αποκρύπτει περιουσιακά στοιχεία και δεν
µπορεί να πληρώσει. Άρα εδώ χρειάζονται σταθµίσεις. Θα ψηφί-
σουµε, πάντως, αυτήν την τροπολογία.

Σε ό,τι αφορά την τοποθέτηση υπαλλήλου ΠΕ οικονοµικού δι-
οικητικού στον Οργανισµό της Εταιρείας Προστασίας Ανηλίκων
Αθηνών, είχαµε µία αντίρρηση, αλλά µετά από τις διευκρινήσεις
οι οποίες εδόθησαν στην επιτροπή θα ψηφίσουµε τη συγκεκρι-
µένη ρύθµιση.

∆εν θα ψηφίσουµε τη ρύθµιση για το Κέντρο Έρευνας Θεµά-
των Ισότητας. Θα πω ότι, κατά τη γνώµη µου, πρέπει να γίνει µία
πολύ µεγάλη προσπάθεια –γι’ αυτό δεν θα την ψηφίσουµε, όχι
για κανέναν άλλο λόγο- στο πλαίσιο του εξορθολογισµού πάλι
στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση. Όλα αυτά τα κέντρα, παράκεντρα, υπό-
κεντρα, ανθυπόκεντρα που το τι ακριβώς κάνουν είναι πολύ µε-
γάλο ζήτηµα, πρέπει να συµµαζευτούν και να πούµε ότι πλέον
παράγεται ένα συγκεκριµένο έργο και έχει µετρήσιµες αποδό-
σεις. Είναι ξεχειλωµένο το δηµόσιο και ένας από τους λόγους,
που είναι ξεχειλωµένο το δηµόσιο, είναι και το γεγονός ότι δηµι-
ουργούνται οργανισµοί και παραοργανισµοί και κέντρα που δεν
έχουν καµµία ανάγκη υπάρξεως, καθώς τα περισσότερα θέµατα
µε τα οποία υποτίθεται ότι ασχολούνται και ρυθµίζουν, θα µπο-
ρούσαν να αποτελέσουν αντικείµενο µίας υπηρεσίας ενός
υπουργείου, χωρίς να έχουν οποιοδήποτε πρόσθετο κόστος για
το ελληνικό δηµόσιο.

Θα ψηφίσουµε τη ρύθµιση µε την οποία, αυξάνονται ουσια-
στικά τα ποσοστά χρηµατοδοτήσεως του ΤΑΧ∆ΙΚ. Εκείνο το
οποίο θα καταψηφίσουµε είναι που, στην εκ των υστέρων νοµι-
µοποίηση των συµβάσεων, δεν έχουν κηρυχτεί νόµιµες κατά την
αιτιολογική έκθεση λόγω επουσιωδών και τυπικών πληµµελειών.
Το θέσαµε αυτό το θέµα και στην επιτροπή, έγινε µία συζήτηση.

Νοµίζω ότι στη γενική κριτική που ασκούµε και ο κύριος
Υπουργός και η Κυβέρνηση είναι σύµφωνοι. ∆εν γίνεται να συ-
νεχίζεται ένα τέτοιο καθεστώς, στο οποίο η Βουλή καλείται να
εγκρίνει λόγω δήθεν τυπικών πληµµελειών –ή ίσως και χωρίς το
«δήθεν», λόγω τυπικών πληµµελειών, να εγκρίνει όµως- ουσια-
στικά συµβάσεις οι οποίες δεν έχουν τηρήσει τις προϋποθέσεις
που ορίζει ο νόµος. ∆εν γίνεται εκ των υστέρων η Βουλή να έρ-
χεται να επανορθώσει νοµικά ελαττώµατα, ακυρότητες, διότι
τότε θίγεται το ίδιο το περιεχόµενο της διαδικασίας το οποίο
έχει θεσπιστεί.

Το περιεχόµενο της διαδικασίας που έχει θεσπιστεί, η Βουλή
το νοµοθέτησε για έναν ορισµένο λόγο. Προφανώς για να δια-
σφαλίσει κάποια πράγµατα. Και ξαναλέω, δεν είναι ότι συνέβη
άπαξ. Αυτό αποτελεί πάγια πρακτική. Υπήρξε πρακτική της προη-
γούµενης κυβέρνησης, υπήρξε πρακτική της προ-προηγούµενης
κυβέρνησης. Εµείς δεν µπορούµε να συναινούµε στη διαιώνιση
µιας τέτοιας διαδικασίας.

Υπάρχει, βέβαια, το αµείλικτο ερώτηµα: Και τι θα γίνει µε τους

εργαζόµενους αν δεν εγκρίνει, παραδείγµατος χάριν, η Βουλή
τη συγκεκριµένη, εκ των υστέρων, νοµιµοποίηση; Θα µείνουν
απλήρωτοι; Αυτό είναι το ερώτηµα που πάντοτε βασανίζει τους
Υπουργούς.

Η απάντηση, όµως, που έχω να δώσω εδώ είναι η εξής:
Όποιος έκανε την πληµµέλεια, ας πάει να την πληρώσει. Όποιος
την έκανε. Είναι ο προηγούµενος Υπουργός; Από την τσέπη του.
∆ιότι κάποια στιγµή πρέπει να σταµατήσει και αυτή η ιστορία.
Όποιος δεν µπορεί να λειτουργήσει µέσα στο πλαίσιο της νοµι-
µότητας που ορίζει ο νόµος, που ορίζει η Βουλή, δεν µπορεί εν
συνεχεία να έρχεται εκβιαστικά και να λέει: «Με συγχωρείτε, τι να
κάνουµε; Έκανα λάθος. Εγκρίνετε τώρα αυτό το οποίο εγώ δεν
έκανα σωστά, γιατί αλλιώς θα µου καταλογιστεί».

Ε, ας του καταλογιστεί κάποια φορά, λίγο να µαζεύονται όλοι.
Στα ζητήµατα των τροποποιήσεων που έχετε προτείνει για το

θέµα της διαδικασίας συνδιαλλαγής και διαδικασίας αναδιοργά-
νωσης: Κοιτάξτε, εκεί θα σας έλεγα ότι εν πολλοίς, επί της
αρχής, µε αυτήν την τροπολογία που φέρνετε, συµφωνούµε.
Έχουµε, όµως, επιµέρους αντιρρήσεις. Θα σας τις πω.

Κατά τη γνώµη µου, η παράταση της προθεσµίας του άρθρου
100 –το πηγαίνετε σε τέσσερις µήνες ενώ ήταν δύο- δεν θα απο-
φέρει τίποτα. Είναι µία καθυστέρηση. ∆εν είναι, όµως, εκεί που
χάνεται ο χρόνος. Εποµένως νοµίζω ότι απλώς είναι µία καθυ-
στέρηση η οποία δεν έχει νόηµα.

Αντιθέτως, θεωρώ ότι το γεγονός πως παρατείνετε σε τέσ-
σερα έτη τη δυνατότητα συµφωνίας αποπληρωµής, µε τη συµ-
φωνία µέχρι τα τέσσερα χρόνια αντί για µέχρι δύο, είναι θετικό
και σε µεγάλο βαθµό στηρίζεται και στην ιδιωτική βούληση. Εκεί
δεν έχουµε αντίρρηση.

Τώρα, µειώνετε το ποσοστό της συµφωνίας στο θέµα της ανα-
διοργάνωσης και το πηγαίνετε αντί για το 20% στο 10%. Εµείς
εκεί έχουµε αντίρρηση. Θεωρούµε ότι το 10% είναι πολύ µικρό
ποσοστό και δηµιουργεί δέσµευση. Βεβαίως, παραµένει υπό την
κρίση του δικαστηρίου αυτού. Σε τελευταία ανάλυση, εξακο-
λουθώ να πιστεύω ότι αυτό είναι ένα µικρό ποσοστό.

∆εν έχω κατανοήσει γιατί στο άρθρο 99 βάζετε θέµα προσω-
ρινής διαταγής. Το άρθρο 99, κατ’ αρχάς, δεν θέτει θέµα προ-
σωρινής διαταγής. Στη διαδικασία αυτή δεν ξέρω καν, εάν
προβλέπεται ή από πού προβλέπεται –γιατί στο 99 δεν προβλέ-
πεται- ζήτηµα προσωρινής διαταγής. Γιατί ανοίγετε αυτό το ζή-
τηµα της προσωρινής διαταγής;

Ερώτηµα θέτω, επειδή δεν είχα τη δυνατότητα να σας θέσω
την ερώτηση στην επιτροπή: Υπάρχει η εµπειρία ότι υπάρχει έκ-
δοση προσωρινών διαταγών και σε ποιά νόµιµη βάση;

∆εν έχουµε αντίρρηση για την τροποποίηση η οποία γίνεται
στο άρθρο 101.

Εν πάση περιπτώσει, µε αυτές, αν θέλετε, τις παρατηρήσεις,
τις οποίες, όµως, θεωρούµε επιµέρους, θα συµφωνήσουµε µε τη
συγκεκριµένη τροπολογία.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε, και για την ανοχή σας.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-

φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Για το Ελεγκτικό Συ-
νέδριο;

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Συγγνώµη, κυρία Πρόεδρε.
Όσον αφορά το Ελεγκτικό Συνέδριο, θα την ψηφίσουµε την

τροπολογία. Είπα, βεβαίως –αν µου επιτρέπετε, κυρία Πρόεδρε,
µόνο ένα ζήτηµα- ότι εµένα µου προξενεί τεράστια εντύπωση το
γεγονός ότι προϋπόθεση της µετάταξης δηµοσίου υπαλλήλου
από υπηρεσία σε υπηρεσία, αποτελεί η αποδοχή της µετατάξεως
από τον υπάλληλο, διότι αυτό είναι που γεννά το ζήτηµα. Και θα
πω το εξής: Ακούω –το άκουσα από τον κ. Παυλόπουλο- ότι αυτό
αποτελεί ουσιαστικά µία παρέµβαση ερµηνευτική, την οποία έχει
κάνει το Συµβούλιο της Επικρατείας για το ζήτηµα αυτό.

Θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι έτσι δεν µπορεί να λειτουρ-
γήσει η διοίκηση. ∆ηλαδή, εάν, παραδείγµατος χάριν -το οποίο
είναι και πολύ φυσιολογικό- υπάρχει πληθώρα σε µία υπηρεσία
υπαλλήλων και ταυτόχρονα υπάρχει έλλειψη υπαλλήλου σε µία
άλλη υπηρεσία, έρχεσαι και λες σ’ αυτούς που ουσιαστικά είναι
πάρα πολλοί και κάθονται, πηγαίνετε να δουλέψετε εκεί, γιατί
έχουµε κενό και σου λένε αυτοί, όχι εµείς δεν πάµε. Πάντως πρέ-
πει να βρεθεί ένας τρόπος αυτό να ελεγχθεί και να λειτουργήσει
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αποτελεσµατικά. ∆ιότι αλλιώς θα είµαστε υποχρεωµένοι ή να
αφήνουµε δυσλειτουργούσες υπηρεσίες ή αλλιώς να πηγαίνουµε
σε προσλήψεις, ενώ ήδη υπάρχει πληθώρα αριθµού υπαλλήλων.

Άρα, κατά τη γνώµη µου, αυτό πρέπει να ρυθµιστεί γενικά. Στο
πλαίσιο αυτό και επί του παρόντος, ψηφίζουµε, για να διευκολύ-
νουµε, το συγκεκριµένο ζήτηµα. Είναι ένα, όµως, γενικό ζήτηµα
το οποίο πρέπει να ρυθµιστεί µε ένα γενικό τρόπο.

Ευχαριστώ πολύ για την ανοχή σας, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κι εµείς ευχαριστούµε

τον κ. Βορίδη.
Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Συνασπισµού Ριζοσπα-

στικής Αριστεράς κ. Βασίλης Μουλόπουλος.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για το σύνολο του νοµοσχεδίου

τοποθετηθήκαµε χθες επί της αρχής και θα ήταν χάσιµο χρόνου
να κάνουµε κριτική επί του συνόλου των άρθρων στη σηµερινή
συζήτηση. Θα επικεντρωθώ στα άρθρα που κρίνουµε ότι πρέπει
να αλλάξουν ή να αποσυρθούν.

Και αναφέροµαι στην ενίσχυση, επί τα χείρω, της διαδικασίας
συνδιαλλαγής. Στα τόσα όπλα που διαθέτουν οι εργοδότες για
να συµπιέζουν τα εργατικά δικαιώµατα, όπως είπα και χθες, Νέα
∆ηµοκρατία και ΠΑΣΟΚ φρόντισαν να τους προσφέρουν ακόµα
ένα, το άρθρο 99 του νέου Πτωχευτικού Κώδικα. Υπαγόµενες σε
αυτό το καθεστώς προστασίας από τους πιστωτές, οι επιχειρή-
σεις κερδίζουν χρόνο για να τακτοποιήσουν την επόµενη επιχει-
ρηµατική τους κίνηση και ταυτόχρονα κρατούν σε οµηρία τους
εργαζόµενους µε το ψευδές επιχείρηµα της διασφάλισης των θέ-
σεων εργασίας.

Η κατάληξη για όλες αυτές, η πτώχευση, µε εκατοντάδες ερ-
γαζόµενους να χάνουν τις θέσεις εργασίας τους µαζί µε µισθούς
αρκετών µηνών και τις αποζηµιώσεις.

Πρόκειται για µία αντεργατική διάταξη που ουσιαστικά προ-
σφέρει προστασία στους επιχειρηµατίες µόνο κατά των εργαζο-
µένων.

Η τροπολογία 107, που εντάσσεται στο νόµο, ώστε να γίνει
ακόµα πιο ευνοϊκή αυτή η απαράδεκτη διαδικασία συνδιαλλαγής
είναι ανεπίτρεπτη.

Για το άρθρο 6, πιστεύουµε ότι ο δικαστής πρέπει να υποχρε-
ούται να αρνηθεί ενέργεια που είναι αντίθετη στην ελληνική δη-
µόσια τάξη. Η αναγνώριση απλής δυνατότητας σε πρόδηλη
αντίθεση µε τη δηµόσια τάξη, είναι ακατανόητη και απαράδεκτη.

Αναφορικά µε το συντονισµό των διαδικασιών του άρθρου 27
του νοµοσχεδίου οφείλουµε να πούµε ότι παραµένει χωρίς ου-
σιαστικό πλαίσιο για το συντονισµό, αφήνοντας υπερβολική δια-
κριτική ευχέρεια στον Έλληνα δικαστή.

Επιπρόσθετα, δεν αντιλαµβανόµαστε ποιος είναι ο πραγµατι-
κός λόγος να εξαιρεθούν οι περιπτώσεις πτώχευσης τραπεζών,
ασφαλιστικών εταιρειών και άλλων πιστωτικών ιδρυµάτων από
µη κοινοτικές χώρες για Έλληνες καταθέτες ή ασφαλισµένους.

Έχουµε κάθε λόγο να θεωρούµε ύποπτη τη διακριτική αυτή µε-
ταχείριση και προτείνουµε να ενταχθούν στο πεδίο εφαρµογής
του νόµου µε την απόσυρση της παραγράφου 3 του άρθρου 1.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν πιστεύουµε ότι το παρόν
νοµοσχέδιο θα ωφελήσει ουσιαστικά τους λίγους εργαζόµενους
µιας επιχείρησης που πτωχεύει στην Ελλάδα για να πληρωθούν
από την περιουσία µιας επιχείρησης µε δραστηριότητες και σε
τρίτες χώρες. Αντίστοιχα, αυτήν τη δυνατότητα δεν την παρέχει
ο πρότυπος νόµος πρακτικά ούτε για εργαζόµενους µη κοινοτι-
κών χωρών.

Το ελληνικό Πτωχευτικό ∆ίκαιο φροντίζει να εξασφαλίζει τα
συµφέροντα των επιχειρηµατικών και τραπεζικών οµίλων σε
βάρος και της ελληνικής οικονοµίας γενικότερα, αλλά και σε
βάρος των εργαζοµένων σε όλες αυτές τις επιχειρήσεις. Και
αυτό, γιατί οι εργαζόµενοι δεν έχουν τα τεχνικά µέσα να παρα-
κολουθήσουν τα περιουσιακά στοιχεία πολυεθνικών επιχειρή-
σεων και εταιρειών διεθνών συµφερόντων ούτε και τη νοµική
υποστήριξη για να διεκδικήσουν τις απαιτήσεις τους σε περιου-
σίες εκτός της ελληνικής επικράτειας. Πρακτικά αυτήν τη δυνα-
τότητα την έχουν κατ’ εξοχήν οι τράπεζες και άλλα πιστωτικά
ιδρύµατα.

Όσον αφορά την τροπολογία 106, τη θεωρούµε λογική. Προ-

βλέπει την αντιµετώπιση των προβληµάτων των οργανωτικών
κενών του Ελεγκτικού Συνεδρίου και θα την ψηφίσουµε.

Επίσης, θα ψηφίσουµε, παρ’ ότι τη θεωρούµε λίγη και προ-
βληµατική, την τροπολογία 112 η οποία παρατείνει κατά έξι
µήνες την αναστολή των πλειστηριασµών.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.

Μουλόπουλο.
Εισερχόµαστε στον κατάλογο των οµιλητών.
Ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μιχαήλ Μπεκίρης έχει

το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Συζητούµε σήµερα την προσαρµογή του ελληνικού δικαίου

στον πρότυπο νόµο του έτους 1997 της Επιτροπής των Ηνωµέ-
νων Εθνών που αφορά στη «διασυνοριακή πτώχευση».

Πρόκειται ουσιαστικά, όπως τονίστηκε και στη συζήτηση στην
αρµόδια κοινοβουλευτική επιτροπή, για ένα νόµο, ο οποίος απλά
κυρώνει µια σύµβαση της οποίας µόνος στόχος είναι η διευκό-
λυνση των κρατών, τα οποία έχουν προσχωρήσει σ' αυτήν, προ-
κειµένου να υπάρξει µια καλύτερη συνεννόηση και συνεργασία.

Αντιλαµβάνεται, λοιπόν, ο καθένας ότι δεν πρόκειται για κά-
ποια νοµοθετική πρωτοβουλία, η οποία θα επιφέρει δραµατικές
και ιδιαίτερες αλλαγές στην πτωχευτική διαδικασία, όπως τη
γνωρίζουµε τουλάχιστον µέχρι σήµερα. Και αυτό γιατί όπως κάθε
συµφωνία στο πλαίσιο των Ηνωµένων Εθνών, έτσι και η συγκε-
κριµένη, έχει εγγενή προβλήµατα και περιορισµένη ισχύ και
εφαρµογή. Με άλλα λόγια επαφίεται στη διακριτική ευχέρεια των
δικαστικών αρχών η ενεργοποίηση, η αξιοποίηση και η ανταπό-
κριση στις προβλεπόµενες διατάξεις του υπό συζήτηση νοµο-
σχεδίου.

Παρ’ όλα αυτά, ως Νέα ∆ηµοκρατία κρίνουµε θετικά µια τέ-
τοια νοµοθετική πρωτοβουλία, ειδικά σε µια παγκοσµιοποιηµένη
οικονοµία, όπου ζητούµενο είναι πάντοτε η επίτευξη της καλύ-
τερης δυνατής συνεργασίας µεταξύ των κρατών.

Στην ουσία του νοµοσχεδίου προσφέρονται λύσεις αναφορικά
µε τις περιπτώσεις όπου ο αφερέγγυος οφειλέτης έχει περιου-
σιακά στοιχεία σε περισσότερα του ενός κράτη ή ορισµένοι εκ
των πιστωτών του δεν είναι από το κράτος όπου διεξάγεται η δια-
δικασία της πτώχευσης.

Επιπλέον, παρέχεται η δυνατότητα της πρόσβασης του αλλο-
δαπού συνδίκου στα ελληνικά δικαστήρια, του ηµεδαπού συνδί-
κου στα αλλοδαπά δικαστήρια και η δυνατότητα στα ελληνικά
δικαστήρια να συνεργάζονται πιο αποτελεσµατικά µε τα αλλο-
δαπά δικαστήρια. Παρέχεται, επίσης, δικαιοδοσία στα ελληνικά
δικαστήρια για την καθιέρωση κανόνων συντονισµού, όταν µια
διαδικασία πτώχευσης στην Ελλάδα διεξάγεται συγχρόνως µε
µια ανάλογη διαδικασία πτώχευσης σε ένα αλλοδαπό κράτος.

Κυρία Πρόεδρε, η αλήθεια είναι ότι δεν λύνονται τα προβλή-
µατα της διεθνούς δικαστικής και διοικητικής συνεργασίας επί
θεµάτων πτώχευσης µε ένα νόµο, πολύ περισσότερο µε αυτόν
το νόµο, ο οποίος δεν έχει τύχει και της πλέον ένθερµης υπο-
στήριξης από µεγάλο αριθµό κρατών-µελών των Ηνωµένων
Εθνών, ένα νόµο, ο οποίος φιλόδοξα στοχεύει στην αποτελε-
σµατική διευθέτηση περιπτώσεων διασυνοριακών πτωχεύσεων,
παραβλέπει, όµως, ουσιαστικά εγγενώς το ζήτηµα του πρακτι-
κού συντονισµού δύο ή και περισσότερων πτωχευτικών διαδικα-
σιών, οι οποίες κινούνται παράλληλα. Παρ’ όλα αυτά δίνεται κατ’
αρχάς το κίνητρο και η δυνατότητα της συνεργασίας. Εναπόκει-
ται στα κράτη-µέλη και ειδικά στις δικαστικές αρχές η επίτευξη
αυτής της συνεργασίας.

Συνολικά, µε το παρόν νοµοσχέδιο ουσιαστικά επιτυγχάνεται η
ολοκλήρωση του πτωχευτικού συστήµατος στη χώρα µας, καθώς
συµπληρώνεται ο νέος Πτωχευτικός Κώδικας του ν. 3588/2007
και ο κανονισµός 1346/2000 για την αντιµετώπιση των πτωχεύ-
σεων και εναρµονίζονται οι πτωχευτικές διαδικασίες µε βάση τις
νέες τάσεις του Πτωχευτικού ∆ικαίου διεθνώς.

Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα να σταθώ επίσης στα άρθρα που
αναφέρονται στη διόρθωση του Πτωχευτικού Κώδικα. Όπως συ-
ζητήθηκε και στην επιτροπή, η διόρθωση είναι προς τη σωστή
κατεύθυνση και ως εκ τούτου, είµαστε σύµφωνοι, έστω και αν
υπάρχουν διαφωνίες και διαφορές από τη δική µας πλευρά, όσον
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αφορά τις προθεσµίες. Το ζητούµενο, όµως, είναι ποιες πρωτο-
βουλίες αναλαµβάνονται από την πολιτεία, ώστε να µη χρειάζε-
ται να φτάσει µια επιχείρηση σε αυτό το στάδιο και, ειδικότερα,
στο τελικό στάδιο και να εφαρµόσει την προβλεπόµενη διαδικα-
σία.

Επεκτείνοντας για λίγο αυτή τη συζήτηση, ειδικά σήµερα, χρει-
άζονται κατά τη γνώµη µας άµεσα αναπτυξιακά µέτρα, κοινωνικά
δίκαια και αποδεκτά για την έξοδο της χώρας από την κρίση. Τη
στιγµή που οι ελληνικές επιχειρήσεις γονατίζουν από την κρίση,
από την ανεµική κατανάλωση, από την έλλειψη της ρευστότητας,
από τα ιδιαίτερα υψηλά κόστη δανεισµού, από το πάγωµα της
επιστροφής του ΦΠΑ, η συζήτηση για τις διαδικασίες πτώχευ-
σης αποτελεί µια τραγική συγκυρία. Απαιτείται άµεση αναθέρ-
µανση της αγοράς, στήριξη της κατανάλωσης, υλοποίηση
δράσεων ενίσχυσης ανταγωνιστικότητας, αλλά πάντοτε µε γνώ-
µονα τη στήριξη των οικονοµικά αδυνάµων συµπολιτών µας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κι εµείς ευχαριστούµε

τον κ. Μπεκίρη.
Το λόγο έχει η Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Μαρία Μίχου.
ΜΑΡΙΑ ΜΙΧΟΥ: Κυρία Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, έχω αναφέρει και άλλες φορές από αυτό εδώ
το Βήµα ότι είναι επιτακτική ανάγκη να καταβληθεί κάθε δυνατή
προσπάθεια για προσέλκυση επενδύσεων στη χώρα µας.

Μόνο έτσι θα καταφέρουµε να καταπολεµήσουµε το µεγάλο
κοινωνικό πρόβληµα, το πρόβληµα της ανεργίας. Μόνο έτσι θα
καταφέρουµε να δηµιουργήσουµε µια οικονοµία βιώσιµη και
ανταγωνιστική. Οι επενδύσεις, όµως, δεν είναι και τόσο εύκολο
να έρθουν στη χώρα µας, η προσέλκυσή τους δεν είναι εύκολη.
Ειδικά σ’ αυτή τη δύσκολη περίοδο που διανύουµε, αν θέλουµε
να είµαστε ρεαλιστές, πρέπει να αντιληφθούµε ότι οι προσπά-
θειές µας πρέπει να στοχεύουν στη διαµόρφωση ενός φιλικού,
επιχειρηµατικού περιβάλλοντος, το οποίο, όµως, θα σέβεται και
τα δικαιώµατα των εργαζοµένων. Με απλά λόγια, χρειάζονται κί-
νητρα.

Η Κυβέρνηση, αντιµετωπίζοντας µε τη δέουσα σοβαρότητα
όλο αυτό το θέµα από την αρχή της θητείας της έχει αναλάβει
σηµαντικές πρωτοβουλίες. Το παρόν σχέδιο νόµου αποτελεί έναν
κρίκο σε αυτή την αλυσίδα των προσπαθειών, ενώ γνωρίζουµε
πολύ καλά ότι θα ακολουθήσουν και άλλες προς αυτήν την κα-
τεύθυνση.

Ενδεικτικά αναφέρω το νοµοσχέδιο για τη ρύθµιση των οφει-
λών των επιχειρήσεων και των επαγγελµατιών προς τα πιστωτικά
ιδρύµατα, το νοµοσχέδιο για την απλοποίηση των διαδικασιών
σύστασης των εταιρειών, ενώ έρχεται και ο νέος αναπτυξιακός
νόµος. Όλα αυτά δείχνουν ότι η παρούσα Κυβέρνηση και έχει
σχέδιο, το οποίο θέλει να εφαρµόσει για να αντιµετωπίσει την
κρίση, αλλά γνωρίζει και πολύ καλά πώς θα το υλοποιήσει.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι λάθος να πιστεύει κανείς
ότι η παροχή κινήτρων πρέπει να περιορίζεται µόνο στις δρα-
στηριότητες για τη λειτουργία µιας επιχείρησης ή για όσο διά-
στηµα η επιχείρηση λειτουργεί. Στον τοµέα των επιχειρήσεων
είναι εξαιρετικά σηµαντικό να γνωρίζει κανείς τι θα γίνει από τη
στιγµή που µια επιχείρηση δεν µπορεί να ανταποκριθεί στις υπο-
χρεώσεις της. Η προβλεψιµότητα των διαδικασιών που ακολου-
θούν, αποτελεί ένα σηµαντικό κίνητρο για την προσέλκυση των
επενδύσεων, γιατί γνωρίζουµε πολύ καλά ότι έχουν δηµιουργη-
θεί πολύ σοβαρά προβλήµατα όπου υπάρχουν νοµικά κενά.

Τα προβλήµατα αυτά εµφανίζονται πιο έντονα στις περιπτώ-
σεις διασυνοριακής πτώχευσης εταιρειών, όταν δηλαδή η σχε-
τική διαδικασία πρέπει να κινηθεί σε περισσότερες από µια
χώρες. Ιδιαίτερα σε συνθήκες παγκοσµιοποιηµένης οικονοµίας,
όπου οι εµπορικές συναλλαγές και οι επενδύσεις δεν περιορίζο-
νται στα σύνορα µόνο ενός κράτους, είναι αναγκαία η στενή συ-
νεργασία µεταξύ των αρµόδιων αρχών σε διεθνές επίπεδο, ώστε
να αποτρέπονται έτσι οι δόλιες ενέργειες είτε αυτές προέρχο-
νται από την πλευρά του οφειλέτη είτε από την πλευρά των πι-
στωτών. Κατ’ επέκταση, λοιπόν, θα λέγαµε ότι οι διατάξεις αυτού
του σχεδίου νόµου συµβάλλουν παράλληλα και στη σταθερότητα
της οικονοµίας.

Σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης το εν λόγω ζήτηµα έχει ρυθ-

µιστεί από τον κανονισµό 1346/2000. Με το παρόν σχέδιο νόµου
επιχειρείται η προσαρµογή του ελληνικού δικαίου στο πρότυπο
νόµου του έτους 1997 των Ηνωµένων Εθνών για τη διασυνοριακή
πτώχευση, ώστε να καταστεί ευκολότερη η συνεργασία των αρ-
µόδιων αρχών, όταν πρόκειται για χώρες εκτός Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Στα άρθρα 25 έως 27 αναφέρεται ρητά ως υποχρεω-
τική η συνεργασία συνδίκων και δικαστηρίων στο µεγαλύτερο
βαθµό και µε κάθε πρόσφορο µέσο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τί σηµαίνει αυτό σε πρακτικό
επίπεδο; Σε πρακτικό επίπεδο, λοιπόν, η συνεργασία αυτή µας
προσφέρει τρία σηµαντικά πλεονεκτήµατα. Πρώτον, ταχύτερες
διαδικασίες. ∆εύτερον, ενίσχυση της διαφάνειας. Τρίτον, ευκο-
λότερη πρόσβαση στα στοιχεία. Με τον τρόπο αυτό αποφεύγο-
νται τόσο φαινόµενα διασκορπισµού κεφαλαίων από τον
οφειλέτη, όσο και εκποίησης περιουσιακών στοιχείων σε τιµές
πολύ χαµηλότερες των πραγµατικών, µε αποτέλεσµα µια επιχεί-
ρηση, η οποία θα µπορούσε να διασωθεί, να κλείνει αφήνοντας
πίσω της ανέργους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν κλείσω την οµιλία µου, θα
ήθελα να αναφερθώ σε µια σηµαντική τροπολογία, κατά την
άποψή µου, που ενσωµατώνεται στο σχέδιο νόµου. Με την τρο-
πολογία αυτή αναστέλλονται από 01/07/2010 µέχρι 31/12/2010
οι πλειστηριασµοί, οι οποίοι επισπεύδονται για την ικανοποίηση
απαιτήσεων που δεν υπερβαίνουν το ποσό των 200.000 ευρώ
από πιστωτικά ιδρύµατα και εταιρείες παροχής πιστώσεων.

Με τον τρόπο αυτό δείχνουµε ότι ακόµα και µέσα σ’ αυτό το
ασφυκτικό πλαίσιο επιτήρησης, όπου υπάρχουν τα περιθώρια, η
Κυβέρνηση καταβάλλει κάθε δυνατή προσπάθεια για να στηρί-
ξει όσους έχουν ανάγκη.

Με την επιµέρους αυτή ρύθµιση, δίνουµε µία πολύ µεγάλη
ανάσα, έστω και προσωρινή, στους Έλληνες πολίτες που βιώ-
νουν µε τον πιο έντονο τρόπο την οικονοµική κρίση, έτσι ώστε να
καταφέρουν τελικά να βγουν όσο το δυνατόν συντοµότερα απ’
αυτήν τη δύσκολη κατάσταση στην οποία βρίσκονται.

Γι’ αυτό, λοιπόν, θεωρώ ότι αξίζει να ψηφίσουµε το παρόν νο-
µοσχέδιο, γιατί λύνει προβλήµατα χρονίζοντα. Όλοι, λοιπόν, µπο-
ρούµε να καταλάβουµε τις διαδικασίες αυτές.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ.
Μίχου.

Έχει ολοκληρωθεί ο κατάλογος των εισηγητών και έχουµε µπει
στον κατάλογο των οµιλητών. Θα πάρετε το λόγο κύριε Σταµάτη,
εισηγητά της Νέας ∆ηµοκρατίας;

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Ναι, κυρία Πρόεδρε, θα πάρω το
λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Έχετε το λόγο για επτά
λεπτά.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να ζητήσω
την κατανόησή σας, δεδοµένου ότι σήµερα µε την απεργία του
µετρό, έξω υπάρχει τεράστιο πρόβληµα µε την κυκλοφορία, γι’
αυτό και η καθυστέρησή µου. Ζητώ, λοιπόν, την κατανόησή σας.

Θα ήθελα να πω το εξής: Το είπα και χθες. Η Νέα ∆ηµοκρατία
συµφωνεί µε το νοµοσχέδιο. Ψηφίζει το σχέδιο νόµου για τον
πρότυπο νόµο των Ηνωµένων Εθνών. Υπάρχουν κάποιες παρα-
τηρήσεις και κάποιες επισηµάνσεις, κύριε Υπουργέ, οι οποίες
έχουν γίνει, απ’ ό,τι τώρα ενηµερώνοµαι, και από το Επιστηµο-
νικό Συµβούλιο της Βουλής. Είναι σχεδόν ταυτόσηµες µε κάποιες
παρατηρήσεις, τις οποίες είχε κάνει ο κ. Παυλόπουλος κατά την
τοποθέτησή του στην επιτροπή.

Ειδικότερα, θέλω να πω για το άρθρο 3, που αφορά τις διε-
θνείς υποχρεώσεις. Στο βαθµό που η διάταξη του παρόντος
νόµου συγκρούεται µε υποχρέωση του ελληνικού κράτους, η
οποία απορρέει από οποιαδήποτε συνθήκη ή άλλης µορφής συµ-
φωνία, στην οποία έχει συµβληθεί µ’ ένα ή περισσότερα κράτη,
οι όροι της συνθήκης ή της συµφωνίας υπερισχύουν.

Βέβαια, θυµάµαι ότι σας είχε πει ο κ. Παυλόπουλος πως κα-
τανοεί γιατί µπήκε αυτή η διάταξη. Παρ’ όλα αυτά, υπάρχει η θε-
ωρητική ένσταση και το θέτω υπ’ όψιν του Σώµατος και υπ’ όψιν
σας, κύριε Υπουργέ.

Επίσης, στο άρθρο 6, το οποίο αναφέρεται στη δηµόσια τάξη
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και το οποίο επισηµαίνει ότι το δικαστήριο µπορεί να αρνηθεί
ενέργεια που προβλέπεται από τον παρόντα νόµο, αν αυτή είναι
προδήλως αντίθετη προς τη δηµόσια τάξη, πρέπει να πούµε ότι
κάθε φορά που χρησιµοποιούµε τον όρο «προδήλως», ιδίως σε
τέτοιους νόµους για τη δηµόσια τάξη, είναι κάτι που δεν συνηθί-
ζεται στη νοµοθεσία. Είχαµε πει ότι αν είναι κάτι, το οποίο είναι
αντίθετο προς τη δηµόσια τάξη, από εκεί και πέρα αυτό φθάνει.
∆εν χρειάζεται το «προδήλως». Αυτό για τη διόρθωση.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Έχει ήδη ενσωµατωθεί
στο τελικό κείµενο η παρατήρηση αυτή.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Μάλιστα.
Επίσης, στο άρθρο 8, όσον αφορά την ερµηνεία, κατά την ερ-

µηνεία του παρόντος νόµου, πρέπει να λαµβάνεται υπ’ όψιν η διε-
θνής του προέλευση, έτσι ώστε η ανάγκη προώθησης της
οµοιογένειας στην εφαρµογή του και στην τήρηση της καλής πί-
στης να είναι σωστή και δεδοµένη.

Επίσης, υπάρχουν οι παρατηρήσεις του άρθρου 19, στην
πρώτη παράγραφο, η οποία αναφέρεται στα µέτρα προσωρινής
προστασίας. «Είναι ιδίως», όπως λέει, «µέτρα προσωρινής προ-
στασίας». Εδώ, χρειάζεται µία διευκρίνιση. Τι µέτρα προσωρινής
προστασίας; Μιλάµε για τα µέτρα προσωρινής δικαστικής προ-
στασίας, κάθε µορφής. Εάν δεν το βάλουµε αυτό, µπορεί και να
δηµιουργηθεί κάποιο πρόβληµα. Κι αυτήν την επισήµανση την εί-
χαµε κάνει -την είχε κάνει συγκεκριµένα ο κ. Παυλόπουλος- στην
επιτροπή.

Μια µικρή ένσταση υπάρχει στο άρθρο 27, σε ό,τι αφορά τη
διατύπωση που έχει το νοµοσχέδιο στην παράγραφο 1. Η συ-
νεργασία που αναφέρεται στα άρθρα 25 και 26, µπορεί να πραγ-
µατοποιείται µε οποιαδήποτε κατάλληλα µέσα συµπεριλαµβα-
νοµένων. Ο όρος «κατάλληλα µέσα» είναι ένας όρος που χρησι-
µοποιείται. Τον παίρνουµε από την πρώτη συµφωνία, απ’ ό,τι
είδα, verbatim, πάλι κατά νοµική ακριβολογία. Έχει σηµασία για
την ορολογία που χρησιµοποιούν τα δικαστήρια. Το ορθότερο
θα ήταν να πούµε ότι στα άρθρα 25 και 26 µπορεί να πραγµατο-
ποιείται µε κάθε πρόσφορο νόµιµο µέσο.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Έχει ενσωµατωθεί και
αυτό.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Είναι, όµως, οι επισηµάνσεις που
είχαµε κάνει και τις επαναλαµβάνω.

Όσον αφορά την Επιστηµονική Επιτροπή της Βουλής, επιση-
µάνσεις που έχουν γίνει και παρατηρήσεις επί των επιµέρους
ρυθµίσεων, σηµαντικότερη είναι αυτή επί των άρθρων 2, περίο-
δος Β', και 16 παράγραφος 3. Ο εννοιολογικός προσδιορισµός
του κέντρου των κύριων συµφερόντων του οφειλέτη γεννά
ωστόσο, όπως το Επιστηµονικό Συµβούλιο επισηµαίνει, κάποια
ερµηνευτικά προβλήµατα.

Χθες, κατά την εισαγωγική µου τοποθέτηση, αναφέρθηκα στο
ουσιαστικότερο µέρος του νοµοσχεδίου, που είναι -κατά τη δική
µου εκτίµηση- οι τροπολογίες, τις οποίες φέρνετε και ενσωµα-
τώνετε στο νοµοσχέδιο, κύριε Υπουργέ και η τροπολογία η τε-
λευταία η οποία κατετέθη και νοµίζω συµφωνούν όλα τα
κόµµατα, όσον αφορά την παράταση στην προθεσµία που έχουν
οι δανειολήπτες, ώστε να µην διατρέχουν τον κίνδυνο πλειστη-
ριασµού, παράταση η οποία γίνεται για έξι ακόµη µήνες.

Έχω τη γνώµη ότι, ενδεχοµένως, αυτό το διάστηµα θα έπρεπε
να είναι κατά τι µεγαλύτερο, δηλαδή να είναι το διπλάσιο, ένα
έτος, έτσι ώστε να ξέρει ο καθένας, τί µπορεί να κάνει, να ξέρει
και η τράπεζα ακόµη, τί µπορεί να κάνει και πώς µπορεί να ρυθ-
µίζει αυτές τις οφειλές.

Συµφωνούµε -και βέβαια είναι περιεχόµενο µεγάλης συζήτη-
σης- στο θέµα που αφορά τους ανήλικους. Είναι µία συζήτηση,
η οποία ενδεχοµένως θα έπρεπε να γίνει γενικότερα. Πάντως, η
ουσία είναι ότι εµείς συµφωνούµε µε τις ρυθµίσεις τις οποίες ει-
σάγετε µε το παρόν νοµοσχέδιο, ως άρθρα ενσωµατωµένα.

Βεβαίως, η τελευταία ένσταση, την οποία έχω να εκφράσω,
είναι η ένσταση που αφορά το προσωπικό για το Ελεγκτικό Συ-
νέδριο. Είπαµε στην επιτροπή -το επαναλαµβάνω και τώρα εγώ-
ότι αυτό το προσωπικό πρέπει να είναι ένα προσωπικό εξειδι-
κευµένο, µε περισσότερα προσόντα, προκειµένου να προσφέρει

στην εν γένει λειτουργία του Ελεγκτικού Συνεδρίου, έτσι ώστε
το Ελεγκτικό Συνέδριο να παίξει το ρόλο, που πλέον του αναθέ-
τει η Κυβέρνηση σήµερα να παίξει και να διεξάγει τον προληπτικό
έλεγχο, ο οποίος πραγµατικά απαιτείται σε κάθε περίσταση.

Με τις µετατάξεις των υπαλλήλων από άλλες υπηρεσίες, οι
οποίες µπορεί να έχουν ως κίνητρο την οικονοµική διάσταση της
θέσεως που θα καταλάβουν, δεν λύνεται το πρόβληµα. Θα χρει-
αστεί πάλι σε λίγο καιρό να κοιτάξουµε να δούµε, πώς θα πλαι-
σιωθεί το Ελεγκτικό Συνέδριο µε προσωπικό εξειδικευµένο και
µε προσωπικό καλύτερου επιπέδου. Σας το θέτουµε αυτό υπ’
όψιν.

Κατανοούµε, βεβαίως, την κατάσταση. Κατανοούµε τις δε-
σµεύσεις που έχει αναλάβει η Κυβέρνηση. Ασφαλώς, δεν µπο-
ρούµε να προχωρήσουµε πλέον στο να διευρύνουµε αυτόν τον
περίφηµο δηµόσιο τοµέα, αλλά σε ειδικές περιπτώσεις, όπως
είναι αυτή εδώ και µάλιστα σ’ ένα τέτοιο όργανο που θα παίξει
αυτόν τον ουσιαστικό ρόλο, θεωρούµε ότι θα έπρεπε να γίνουν
κάποιες εξαιρέσεις και να προχωρήσουµε από εκεί και πέρα στην
πρόσληψη προσωπικού, µε δεδοµένα και αποδεκτά προσόντα.

Αυτά είχα να παρατηρήσω, κύριε Υπουργέ. Και επαναλαµ-
βάνω, βέβαια, ότι η Νέα ∆ηµοκρατία ψηφίζει το παρόν σχέδιο
νόµου.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Στα-
µάτη.

Παρακαλείται ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Αν-
θρωπίνων ∆ικαιωµάτων να λάβει το λόγο.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

Θέλω να ευχαριστήσω τους συναδέλφους για τη συµβολή
τους στη συζήτηση του σχεδίου νόµου που εισηγείται η Κυβέρ-
νηση.

Θα ξεκινήσω µε το θέµα το οποίο έθιξε ο κ. Βορίδης, που
αφορά τις προµήθειες στο δηµόσιο σύστηµα υγείας και είναι ένα
από τα θέµατα κεντρικού ενδιαφέροντος.

Κατ’ αρχάς, το ιστορικό µέρος της υπόθεσης: Πράγµατι, το
χρέος των νοσοκοµείων έναντι των προµηθευτών ανέρχεται στο
ύψος των 6,2 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Το χρέος αυτό διαµορ-
φώθηκε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από την 1η Ιανουαρίου
του 2005 µέχρι την 31η ∆εκεµβρίου του 2009. Το χρέος των 6,2
δισεκατοµµυρίων ευρώ δεν το προσδιόρισε η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ, αλλά έχει αναγνωριστεί από την προηγούµενη κυβέρ-
νηση. Πρόκειται για υπερβολικά δαπανηρή υποχρέωση του ελ-
ληνικού δηµοσίου έναντι των προµηθευτών, οι οποίοι κατά
παράδοση υπερτιµολογούν τα προϊόντα, τα οποία προµηθεύουν
στο ελληνικό δηµόσιο.

Στο παρελθόν έγιναν πολλές προσπάθειες να βρεθεί ένα σύ-
στηµα προµηθειών, φαρµάκων, ιατρικών ειδών, σκευασµάτων,
αναλώσιµων υλικών συµφέρον στα δηµόσια νοσοκοµεία και διε-
πόµενο από κανόνες διαφάνειας.

Μέχρι σήµερα δεν εξεβρέθη αυτό το σύστηµα προµηθειών,
που και οικονοµικά πρόσφορο να είναι για το δηµόσιο και να εξα-
σφαλίζει απαρέγκλιτα κανόνες διαφάνειας. Η συνήθης απάντηση
των προµηθευτών των ελληνικών νοσοκοµείων για τις υπερτιµο-
λογήσεις είναι ότι το ελληνικό δηµόσιο καθυστερεί τις πληρωµές
και γι’ αυτό ακριβώς φροντίζουν την καθυστέρηση να την ενσω-
µατώσουν στις τιµές τους.

Έχω την απόλυτη πεποίθηση ότι, παρά το γεγονός ότι αυτό
είναι αληθές, αποτελεί το πρόσχηµα για να δικαιολογηθεί µια κα-
τάσταση, η οποία κατ’ ουδένα άλλον τρόπο δικαιολογείται. Το
ελληνικό δηµόσιο πρέπει επειγόντως να εξασφαλίσει και την
οµαλή λειτουργία του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, χωρίς ελλεί-
ψεις βασικών ειδών, και κανόνες διαφάνειας.

Τι έχει συµβεί; Χθες επήλθε µία συµφωνία µεταξύ της ελληνι-
κής Κυβέρνησης και των προµηθευτών του Εθνικού Συστήµατος
Υγείας. ∆ιακανονίστηκε η οφειλή του ελληνικού δηµοσίου προς
τους δανειστές, προς τους προµηθευτές για την ακρίβεια. Είναι
ένας διακανονισµός, ο οποίος πιστεύω ότι έχει θετικές πλευρές,
καθ’ ότι πληρώνεται ένα τµήµα σε ρευστό και τα υπόλοιπα µε
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οµόλογα.
Υπέπεσε στην αντίληψη όλων µας ότι εν όψει της απαίτησης

των προµηθευτών υπήρξε εκ µέρους τους µια εκβιαστική τα-
κτική, µε την πρόκληση τεχνητής έλλειψης βασικών ειδών που
χρειάζονταν τα νοσοκοµεία µας. Στον εκβιασµό αυτόν η Κυβέρ-
νηση στάθηκε απολύτως αποφασιστική. Η χθεσινή δε συµφωνία
είναι συµφωνία µειωµένη κατά 15% από το αρχικό χρέος.

Η µείωση της οφειλής κατά 15% ικανοποιεί την ελληνική Κυ-
βέρνηση; Απάντηση: Προφανώς, όχι, αλλά εν πάση περιπτώσει,
απεδέχθησαν κατά τη διαπραγµάτευση να µειώσουν κατά 15%
την αξίωσή τους.

Όµως, το πρόβληµα δεν θα λυθεί εάν δεν γίνουν συγκεκριµέ-
νες κινήσεις. Ήδη µε νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης,
νοµοθετική πρωτοβουλία της αρµοδίας Υπουργού, κ. Ξενογιαν-
νακοπούλου, υπήρξαν οι πρώτες παρεµβάσεις στο σύστηµα προ-
µηθειών των νοσοκοµείων.

Με το πρώτο σκέλος των νοµοθετικών ρυθµίσεων για πρώτη
φορά επιτρέπονται πλέον ηλεκτρονικοί διαγωνισµοί. Οι ηλε-
κτρονικοί διαγωνισµοί έχουν το πλεονέκτηµα, της συνεχούς πα-
ρακολούθησής τους από την πλευρά των ενδιαφεροµένων
µερών και οποιουδήποτε πολίτη. Ήδη εκκίνησε η διαδικασία έξι
ηλεκτρονικών διαγωνισµών.

Η δεύτερη παρέµβαση της Κυβέρνησης ήταν η διεξαγωγή ενι-
αίων προµηθειών το 2010 για τα δηµόσια νοσοκοµεία, κυρίως µε
βάση το κριτήριο της δραστικής ουσίας και όχι των συγκεκριµέ-
νων σκευασµάτων. Αυτό θα διευκολύνει στη µείωση των τιµών
και στην εξασφάλιση καλύτερης ροής προµηθειών προς τα ελ-
ληνικά νοσοκοµεία.

Πώς δηµιουργήθηκε το πρόβληµα, για να κατανοήσουµε τι ση-
µαίνουν αυτές οι δύο παρεµβάσεις; Το πρόβληµα δηµιουργή-
θηκε µεταξύ του 2005 και του ∆εκεµβρίου του 2009, κυρίως,
όµως, µετά το 2007, γιατί το εφευρεθέν και ισχύσαν µέχρι πριν
από λίγο καιρό σύστηµα προµηθειών ήταν εξαιρετικά γραφειο-
κρατικό, κεντρικά σχεδιασµένο και δυσκίνητο. Μη µπορώντας τα
νοσοκοµεία να εφαρµόσουν το σύστηµα, προσέτρεχαν σε συνε-
χείς εξωσυµβατικές ρυθµίσεις. Το αποτέλεσµα, ήταν σε αυτό το
χρονικό διάστηµα, εξαιτίας των εξωσυµβατικών ρυθµίσεων, υπό
την πίεση πραγµατικών αναγκών οι τιµές των προµηθευοµένων
ειδών να καταστούν ανέλεγκτες.

Η Κυβέρνηση θα αγνοούσε, όµως, το γεγονός ότι υπάρχουν
υποχρεώσεις των νοσοκοµείων προς τους προµηθευτές; Θα
αγνοούσε τον κίνδυνο, έστω και τεχνητών, προκλήσεων ελλεί-
ψεων; ∆εν θα έπρεπε µε κάποιον τρόπο να διαρρυθµίσει το
χρέος που ανέλαβε χωρίς δική της ευθύνη και ταυτόχρονα να
εξασφαλίσει κανόνες διαφάνειας; Η απάντηση είναι ότι προφα-
νώς έπρεπε να συµβούν και τα δύο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επήλθε η χθεσινή συµφωνία.
Και αυτό βοηθά στο να µην είναι όµηρος των προµηθευτών το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Ταυτόχρονα, µε την τήρηση των υπο-
χρεώσεων της ελληνικής πολιτείας, αναλαµβάνονται µέσω των
νοµοθετικών µας δεσµεύσεων πρωτοβουλίες, οι οποίες εξυγιαί-
νουν το σύστηµα προµηθειών στα δηµόσια νοσοκοµεία.

Σε κάθε περίπτωση, παρότι το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης δεν
µπορεί να ρυθµίσει τις προµήθειες στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας,
αυτό το οποίο θα πρέπει να έχουν υπ’ όψιν τους οι προµηθευ-
τές, είναι ότι εφ’ εξής η ∆ικαιοσύνη θα έχει άγρυπνο µάτι σε ό,τι
αφορά την εκτέλεση των σχετικών συµβάσεων.

Επιτρέψτε µου τώρα µερικές διευκρινίσεις για όσα ειπώθηκαν
για το σχέδιο νόµου. Πρώτον, ορισµένες από τις παρατηρήσεις
που έκανε ο αξιότιµος συνάδελφος εισηγητής της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης, ίδιες µε τις παρατηρήσεις του κ. Παυλόπουλου
κατά τη διάρκεια της συζήτησης στην κοινοβουλευτική επιτροπή,
έχουν ήδη ενσωµατωθεί στο πρακτικό της κοινοβουλευτικής επι-
τροπής.

∆εύτερον, σε ό,τι αφορά την τροπολογία για τις γενόµενες δα-
πάνες, πρόκειται για ένα καθεστώς πολύχρονο, όχι αµαρτωλό –
αυτές είναι συµβάσεις τις οποίες διαχειρίζονται δικαστικοί
λειτουργοί, προϊστάµενοι κυρίως των δικαστηρίων- αλλά άκρως
προβληµατικό. Είχα την ευκαιρία να πω και στην κοινοβουλευ-
τική επιτροπή ότι δεν µπορεί να συνεχισθεί.

Συνήθως τι συµβαίνει; Είτε στους κεντρικούς δικαστικούς σχη-

µατισµούς, είτε στα περιφερειακά δικαστήρια της χώρας, οι
προϊστάµενοι που έχουν την ευθύνη διενέργειας διαγωνισµών
για τη συντήρηση και λειτουργία των κτηρίων, ενεργούν είτε σε
χρόνους πέραν των τεταγµένων από το ΤΑΧ∆ΙΚ, είτε δεν προσέ-
χουν τυπικές πληµµέλειες, µε αποτέλεσµα το ΤΑΧ∆ΙΚ να επα-
νέρχεται, να ζητά ορθή επανάληψη.

Η ορθή επανάληψη οδηγεί σε χρόνους έξω από τους προβλε-
πόµενους. Το αποτέλεσµα είναι να γίνονται αναγκαστικά συµ-
φωνίες από τις διευθύνσεις των δικαστηρίων, προκειµένου να µη
µείνουν τα δικαστήρια χωρίς τη συντήρησή τους.

Έρχεται εκ των υστέρων η Κυβέρνηση, η όποια κυβέρνηση
διαχρονικά, και τις γενόµενες δαπάνες τις ρυθµίζει µε σχετικές
διατάξεις νόµων.

Εάν δεν απαντήσουµε στην αιτία, που παράγει το πρόβληµα,
δεν πρόκειται να λύσουµε το πρόβληµα.

Έτσι και τώρα -ελπίζω για τελευταία φορά- ρυθµίζουµε γενό-
µενες δαπάνες από τον περασµένο Ιούλιο, είµαστε, όµως, απο-
φασισµένοι να προχωρήσουµε σε διαφορετική ρύθµιση. Ήδη
συνεργαζόµαστε µε τις υπηρεσίες, κυρίως µε το ΤΑΧ∆ΙΚ, για να
διαµορφώσουµε ένα ξεχωριστό νοµοθετικό περιβάλλον, µία δρα-
στικά διαφορετική λύση στη διοικητική λειτουργία των δικαστι-
κών σχηµατισµών.

Το Ελεγκτικό Συνέδριο έχει δικό του προϋπολογισµό και δικό
του λογιστήριο. Τα δύο άλλα ανώτατα δικαστήρια της χώρας δεν
έχουν. Το Συµβούλιο της Επικρατείας και ο Άρειος Πάγος, τα
εφετεία της χώρας, τα πρωτοδικεία, όταν θέλουν να συνάψουν
µία σύµβαση για τον καθαρισµό των δικαστικών µεγάρων πρέπει
να απευθυνθούν στο Υπουργείο ∆ικαιοσύνης και στο ΤΑΧ∆ΙΚ.
Ακόµα και αν πρέπει να γίνει µία αποκατάσταση µικρής βλάβης,
υδραυλικής ή στους τοίχους, θα πρέπει το Υπουργείο ∆ικαιοσύ-
νης να αποφασίσει. Αυτό είναι το πρόβληµα.

Έχω, λοιπόν, πει στην κοινοβουλευτική επιτροπή, το επανα-
λαµβάνω ενώπιον της Ολοµελείας, ότι η ρύθµιση που ετοιµά-
ζουµε είναι, τουλάχιστον, τα ανώτατα δικαστήρια και τα δεκατρία
εφετεία της χώρας να αναλάβουν µε δικό τους προϋπολογισµό
τη διαχείριση της καθηµερινής λειτουργίας και συντήρησης των
δικαστικών µεγάρων.

Μάλιστα, προσθέτω ότι τα εφετεία θα ενοποιούν, τις διαγωνι-
στικές διαδικασίες και για όλες τις υπηρεσίες του Υπουργείου
∆ικαιοσύνης, που υπάγονται σε κάθε ξεχωριστή εφετειακή περι-
φέρεια. Το Εφετείο ∆υτικής Μακεδονίας, παραδείγµατος χάριν,
θα έχει την ευθύνη για το διαγωνισµό σχετικά µε την καθαριό-
τητα, και άλλων υπηρεσιών, όπως είναι τα υποθηκοφυλακεία της
περιφέρειάς του.

Εξασφαλίζουµε αποτελεσµατικές διαδικασίες, µε ξεχωριστούς
προϋπολογισµούς, που δίνουν τη δυνατότητα στους µεγάλους
εφετειακούς σχηµατισµούς και στα ανώτατα δικαστήρια να µπο-
ρούν να διαχειρίζονται την τύχη τους στους χρόνους και µε τον
τρόπο που πρέπει. Η ενοποίηση των διαδικασιών, δίνει τη δυνα-
τότητα να εξασφαλίσουµε και πολύ καλύτερες τιµές.

Φανταστείτε ότι σήµερα µπορεί να προκηρύσσεται ένας δια-
γωνισµός για την καθαριότητα του δικαστικού µεγάρου στον
Άρειο Πάγο, διαφορετικός για το εφετείο στην Αθήνα, διαφορε-
τικός για τα πρωτοδικεία, διαφορετικός για τα υποθηκοφυλακεία.
Αυτή η διάσπαση είναι προφανές ότι δηµιουργεί δυσµενείς οι-
κονοµικούς όρους για τους προϋπολογισµούς του Υπουργείου
∆ικαιοσύνης.

Κλείνω, κυρία Πρόεδρε, και σας ευχαριστώ για την ανοχή σας,
µε την τροπολογία µε γενικό αριθµό 110 και ειδικό αριθµό 13,
που αφορά στη Γενική Γραµµατεία Ισότητας. Θα διαβάσω ακρι-
βώς το άρθρο και θα διορθώσω την αιτιολογική έκθεση, προκει-
µένου να είναι ακριβέστερες οι διατυπώσεις. Είναι θέµα
διατυπώσεων µόνο.

Στην αιτιολογική έκθεση ορίζουµε ότι µε την προτεινόµενη
ρύθµιση αντιµετωπίζονται ερµηνευτικά ζητήµατα, που ανέκυψαν
µετά τη µεταφορά µε το π.δ. 189/2009 της Γενικής Γραµµατείας
Ισότητας των Φύλων από το Υπουργείο Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, στο Υπουργείο ∆ι-
καιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων. Η
διατύπωση του άρθρου –διαβάζω προσεκτικά ώστε η υπηρεσία
να κάνει τις σχετικές διορθώσεις ακριβώς, είναι η ακόλουθη:
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«Από τη θέση σε ισχύ του παρόντος το Κέντρο Ερευνών για
θέµατα Ισότητας» -αυτή είναι η ακριβής διατύπωση- «εποπτεύε-
ται από τον Υπουργείο ∆ικαιοσύνης και ∆ιαφάνειας και Ανθρω-
πίνων ∆ικαιωµάτων».

Παράγραφος 2: «Όπου στις διατάξεις της κείµενης νοµοθε-
σίας που διέπει το Κέντρο Ερευνών για θέµατα Ισότητας αναφέ-
ρεται ο Υπουργός Προεδρίας, νοείται ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης,
∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων».

Για τις υπόλοιπες τροπολογίες δεν έχω κάτι να παρατηρήσω.
Νοµίζω ότι τις περισσότερες τις ψηφίζει το µεγαλύτερο µέρος
των συναδέλφων και των πολιτικών κοµµάτων. Έχω την αίσθηση,
ότι τη ρύθµιση για τους πλειστηριασµούς την ψηφίζουν όλες οι
πολιτικές πλευρές…

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Εµείς θα ψηφίσουµε «παρών» µε το σκε-
πτικό που συζητήσαµε πριν.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Ναι, κ. Τζέκη. «Παρών»
το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας.

Θέλω να ευχαριστήσω για µια άλλη φορά τους συναδέλφους
για τη συµµετοχή τους στη συζήτηση.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Αν-
θρωπίνων ∆ικαιωµάτων κ. Χαράλαµπος Καστανίδης καταθέτει
για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες τροποποιήσεις, οι οποίες
έχουν ως εξής:
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8976 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο
Υπουργό.

Παρακαλώ οι νοµοτεχνικές βελτιώσεις να διανεµηθούν.
Το λόγο έχουν οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι τώρα.
Κύριε Τζέκη, έχετε το λόγο αυστηρά για έξι λεπτά.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θα αναφερθώ αρχικά στο µεγάλο ζήτηµα των νοσοκοµείων.

Για εµάς, για το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, είναι πολύχρονο
και διαχρονικό πρόβληµα το ζήτηµα, που αντιµετωπίζουν σήµερα
τα νοσοκοµεία, γιατί εκτιµούµε ότι η υποβάθµιση στη λειτουργία
των δηµοσίων νοσοκοµείων έχει παρελθόν και δεν είναι τυχαία.
Η πολιτική απαξίωσης που έχει ακολουθηθεί χρόνια, όσον αφορά
το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, έγινε και γίνεται για συγκεκριµένους
λόγους.

Πρώτον, γιατί παρατηρούµε κάθε χρόνο από τις δαπάνες των
κρατικών προϋπολογισµών το ανάλογο κονδύλιο συνεχώς να µει-
ώνεται. Είναι µέσα στο πλαίσιο και τις κατευθύνσεις που δίνετε,
τόσο και µέσα από την Ευρωπαϊκή Ένωση, ότι και τέτοιου είδους
υπηρεσίες πρέπει να απελευθερωθούν. Άρα, δηλαδή, δεν είναι
τυχαίο ότι πριν από δέκα χρόνια υπήρχαν λίγα ιδιωτικά νοσοκο-
µεία, που είχαν έναν τζίρο περίπου 500.000.000. ∆εν είναι τυχαίο
ότι µέσα σε δώδεκα χρόνια, αυτά έγιναν ακόµα περισσότερα και
πιο ισχυρά και µάλιστα ο τζίρος τους ανέρχεται σε 2,5 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ πλέον.

Παρακολουθώντας την εξέλιξη, όµως, του Εθνικού Συστήµα-
τος Υγείας βγάζεις το συµπέρασµα ότι εδώ υπάρχουν διαχρο-
νικά πολιτικές ευθύνες των κυβερνήσεων για την απαξίωση του
Εθνικού Συστήµατος Υγείας. Βέβαια είναι γεγονός ότι τα τελευ-
ταία χρόνια έχει οξυνθεί και έφερε σ’ αυτό το απαράδεκτο ση-
µείο τα δηµόσια νοσοκοµεία.

Κυρία Πρόεδρε, γνωρίζετε και γνωρίζουµε όλοι ότι υπάρχουν
µεγάλες ελλείψεις όχι µόνο σε υλικοτεχνική υποδοµή, όχι µόνο
µε το τι γίνεται µε τις προµήθειες, αλλά και σε προσωπικό. ∆εν
είναι τυχαίο ότι τα αρµόδια συλλογικά τους όργανα, αλλά και οι
απαντήσεις, που µας έχουν δοθεί από τα Υπουργεία, από τις
υπηρεσίες, σε ανάλογες ερωτήσεις που έχει καταθέσει το Κοµ-
µουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, µας διαβεβαιώνουν ότι σε νοσηλευ-
τικό προσωπικό οι ελλείψεις είναι είκοσι χιλιάδες περίπου, ότι σε
ιατρικό προσωπικό ξεπερνούν τις οκτώ χιλιάδες διαφόρων ειδι-
κοτήτων. Αντιλαµβανόµαστε όλοι και όλες ότι αυτή η διαχρονική
απαξίωση έφερε και το συγκεκριµένο αποτέλεσµα σήµερα.

Για τις προµήθειες δεν γνωρίζαµε και δεν γνωρίζουµε τι γίνε-
ται; Εδώ είναι ένα ζήτηµα, ότι ήταν και είναι οι κυβερνήσεις που
διορίζουν τον πρόεδρο και τα διοικητικά συµβούλια των νοσο-
κοµείων. Αυτοί δεν έχουν ευθύνες πολιτικές, αλλά και ευθύνες
οικονοµικές και λειτουργικές των νοσοκοµείων; Τους βγάζουµε
απέξω; Όχι.

Ο τρόπος λειτουργίας των προµηθευτών ήταν πολύ συγκεκρι-
µένος και εδώ πρέπει να αλλάξει άρδην τώρα, αύριο, εάν υπάρ-
χει πολιτική βούληση. Ναι, µπορεί να υπάρξει κεντρική υπηρεσία,
άµεση ελεγχόµενη -είπε ο κύριος Υπουργός- και µε τη συµµε-
τοχή της δικαιοσύνης, έτσι ούτως ώστε να υπάρχει ο κεντρικός
προµηθευτικός ρόλος µιας τέτοιας υπηρεσίας µέσα από διαγω-
νισµούς, που θα µπορεί να ελέγχει και από εκεί θα παίρνει ανά-
λογα µε τις ανάγκες του το κάθε νοσοκοµείο.

∆ε µπορεί το κάθε νοσοκοµείο να είναι ένα κέντρο που θα γί-
νεται διαγωνισµός για τους προµηθευτές, διότι όσο πιο µικρό µέ-
γεθος είναι τόσο πιο καλά µπορεί να ελεγχθεί από τους
προµηθευτές. Όταν υπάρχει πολιτική βούληση, να χτυπηθεί όλο
αυτό το κύκλωµα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Βέβαια, για εµάς το φάρµακο δεν αποτελεί κάποια εξαίρεση,
είναι µέρος του Εθνικού Συστήµατος Υγείας. Όπως και ο τρόπος
ζωής, διαβίωσης των ανθρώπων, είναι µέρος του Εθνικού Συ-
στήµατος Υγείας, γιατί το ένα είναι συνάρτηση του άλλου. Πού
είναι οι κρατικές φαρµακοβιοµηχανίες που θα µπορούσαν, πραγ-
µατικά, να παίξουν έναν σηµαντικό ρόλο στο πλαίσιο του συστή-
µατος αυτού που λέµε τώρα; ∆ε µιλάµε για κάτι ιδεατό που
µπορεί να γίνει µε αλλαγές επί της ουσίας του συστήµατος.

Άρα, οι ελλείψεις τέτοιου σχεδιασµού είναι που επιτρέπουν

στα λεγόµενα πιράνχας, πραγµατικά, να ξεκοκαλίζουν τα
6.000.000.000 που αύριο µπορεί να είναι επτά, οκτώ κ.λπ..

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτού)

Γι’ αυτό στο µεγάλο ζήτηµα των νοσοκοµείων το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα Ελλάδος ήδη µε στελέχη του, µε αντιπροσωπείες,
µε Βουλευτές περιοδεύει και βέβαια θα φέρει το ζήτηµα αυτό
και µέσα στη Βουλή. Πολύ περισσότερο, όµως, εκείνο το οποίο
κάνουµε είναι να ξεσηκώσουµε τον κόσµο και µέσα στο γενικό-
τερο πλαίσιο διεκδικήσεων να βάλει και αυτά τα µεγάλα ζητή-
µατα για το «εθνικό σύστηµα ζωής», που είπα προηγούµενα. Εκεί
ακριβώς πρέπει να γίνει και η παρέµβαση της Κυβέρνησης.

Όσον αφορά τώρα για το παρόν νοµοσχέδιο -και κλείνω µ’
αυτό- κύριε Πρόεδρε, η τοποθέτησή µας είναι στο σήµερα. Αλλά
και στο σήµερα παίρνουµε το µέρος εκείνων των δυνάµεων, που
δεν βρίσκονται σε µία τέτοια κατάσταση για να επιβάλουν το
δίκιο τους. Το δίκαιο δεν σηµαίνει ότι δεν είναι και άδικο. Εκεί
πρέπει να λέµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτού)

Ένα παράδειγµα θα αναφέρω και θα κλείσω. Μιλάµε για τους
τραπεζικούς οµίλους, που πραγµατικά ευνοούνται και µέσα από
το παρόν, µε την εξαίρεση. Είπα χθές, γιατί και για ποιους λό-
γους εξαιρούνται συµπεριλαµβανοµένων, βέβαια, µέσα και των
ρυθµίσεων του Μνηµονίου, που ψήφισε η Βουλή. Εκεί µέσα προ-
βλέπει τη διασυνοριακή εποπτεία και λέει ότι υπάρχει κίνδυνος
και για τις τράπεζες, οι οποίες έχουν επενδύσεις στη Νοτιοανα-
τολική Ευρώπη, άρα, παίρνουµε µέτρα διαφύλαξής τους.

Μα, δεν είναι ζήτηµα που πρέπει να το δούµε; Οι ελληνικές
τράπεζες δεν δανείστηκαν µε την εγγύηση του ελληνικού δηµο-
σίου, δηλαδή της Κυβέρνησης, µε 1% από την Ευρωπαϊκή Κε-
ντρική Τράπεζα; ∆εν εξαγόρασαν ελληνικό δηµόσιο χρέος, όχι
µε 2% και µε 3%, αλλά µε 5% και 5,5%; ∆εν είναι αυτές οι τρά-
πεζες που έπαιρναν µε 1%, µε εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου
από την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα και δάνειζαν στον εργα-
ζόµενο λαό µε 11% και µε 12%; Αυτό δεν είναι, δηλαδή, ένα
µέρος του συνολικού πολιτικού παιχνιδιού που γίνεται προς υπε-
ράσπιση και προώθηση των συµφερόντων τραπεζικών επενδυτι-
κών και ασφαλιστικών οµίλων;

Γι’ αυτό, κύριε Πρόεδρε για εµάς το ζήτηµα του συγκεκριµέ-
νου νοµοσχεδίου είναι πολιτικό και έτσι το κρίνουµε και γι’ αυτό
δεν το ψηφίζουµε. Όσον αφορά τα άλλα άρθρα, όταν θα έρθει
η ώρα θα τοποθετηθούµε αναλυτικά.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε τον κ. Τζέκη.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-

θόδοξου Συναγερµού, κ. Αθανάσιος Πλεύρης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, εµείς διαφωνούµε ουσιαστικά µε τη φιλοσοφία

του νοµοσχεδίου, γιατί θεωρούµε ότι δε λύνει κανένα από τα ζη-
τήµατα, τα οποία υποτίθεται ότι θα µπορούσε να λύσει. Θεω-
ρούµε ότι, από το 1997 µέχρι το 2010, δεν κάνατε καµµία έρευνα,
ώστε να φέρετε εδώ πέρα ένα πρότυπο νόµου µε τις σύγχρονες
συνθήκες. Άλλες συνθήκες ήταν το 1997 και άλλες είναι το 2010.

∆εν έχουµε πειστεί ακόµα και για την εξαίρεση που λέτε για
τα τραπεζικά ιδρύµατα, στην εξής λογική. Είπατε ότι, ακριβώς
για να προστατευθούν οι οφειλέτες, πρέπει να µείνει το εθνικό δί-
καιο. Άρα, θεωρείτε ότι αυτό το πρότυπο νόµου, όπως έρχεται,
δεν διασφαλίζει µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο τον οφειλέτη.
∆ιότι, άµα πιστεύατε ότι ο οφειλέτης διασφαλίζεται, αντίστοιχα
θα σας έλεγα γιατί µένετε στις εθνικές ρυθµίσεις και για τους
τραπεζικούς οµίλους, που κατά βάση η περιουσία τους βρίσκε-
ται στο εξωτερικό; Θεωρούµε ότι, αν έπρεπε να πάτε σε µία κα-
τεύθυνση στο πλαίσιο της παγκοσµιοποίησης, θα έπρεπε να πάτε
σε µία κατεύθυνση πιο ουσιαστική, όπου θα είχαµε µία διαδικα-
σία πτωχευτικής διαδικασίας και µέσα από αυτή τη διαδικασία
θα µπορούν να αναγγελθούν όλοι οι οφειλέτες. Τώρα αναφερό-
µαστε σε µία συνεργασία, χωρίς να υπάρχουν τα πρότυπα αυτής
της συνεργασίας.

Επειδή, όµως, έγινε µεγάλη αναφορά στο θέµα των φαρµάκων
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και πραγµατικά είναι θέµα των ηµερών, θέλω να πω, κύριε
Υπουργέ, ότι είναι προκλητικό να βλέπουµε κάποιους προµη-
θευτές να βγαίνουν στις τηλεοράσεις και εµµέσως πλην σαφώς
να λένε ότι τους εκβιάζει και το κράτος. Παρακολούθησα αυτές
τις µέρες και έβλεπα µάλιστα και µε τι ευγένεια τους αντιµετώ-
πιζε η κυρία Υπουργός που δείχνει ένα επίπεδο, γιατί θεωρώ ότι
πολύ δύσκολα κάποιος µε αυτά που άκουγε θα µπορούσε να
µιλά µε τόσο ήρεµο τρόπο, όπως η κυρία Υπουργός.

Το θέµα, όµως, είναι το εξής, κύριε Υπουργέ. Τι κάνουµε;
Μπαίνουµε σε µία διαδικασία διαπραγµάτευσης. Είπατε ότι
έχουµε µια µείωση 15%. ∆εν θα έπρεπε κάποια στιγµή να δούµε
τι υπερτιµολογήσεις γίνανε τελικά, πώς έχει ζηµιωθεί το δηµό-
σιο και να τα ζητήσουµε από αυτούς;

Γιατί, κύριε Υπουργέ, εµείς ως κόµµα πιστεύουµε πάρα πολύ
στην επιχειρηµατικότητα. ∆εν έχουµε τις αγκυλώσεις της Αρι-
στεράς, που θεωρεί ότι η επιχειρηµατικότητα και η κερδοφορία
είναι αναγκαστικά κάτι το κακό. Όµως, δεν είναι δυνατόν να επι-
βραβεύουµε µία επιχειρηµατικότητα που γίνεται στις πλάτες του
ελληνικού δηµοσίου. ∆εν είναι δυνατόν εταιρίες που δεν έχουνε
καµµία άλλη παραγωγική δουλειά -δεν συνεργάζονται καθόλου
στον ιδιωτικό τοµέα- να έχουν βρει πλουσιοπάροχες συµβάσεις
µε το δηµόσιο και να αρµέγουν σαν να είναι αγελάδα αυτό το ελ-
ληνικό κράτος, όσο αντέχει. ∆εν πάει άλλο!

Συνεπώς θα πρέπει να πάµε σε πιο δυναµικές κινήσεις.
Θεωρώ, ότι αν ισχύει αυτό το οποίο είπατε -που το πιστεύω- ότι
εσκεµµένα δεν δόθηκε υλικό σε νοσοκοµεία, υπάρχουν ποινικά
αδικήµατα, κύριε Υπουργέ. Υπάρχει ενδεχοµένως η έκθεση.
Αυτή τη στιγµή, υπάρχει µία κοπέλα η οποία κινδυνεύει να µείνει
παράλυτη επειδή, ακριβώς, δεν υπήρχαν τα υλικά από κάποιους
οι οποίοι έχουν βγάλει πάρα πολλά χρήµατα και ακόµα και σ’
αυτήν την κρίσιµη στιγµή θέλουν να εκβιάζουν το ελληνικό δη-
µόσιο.

Οι κινήσεις σας, λοιπόν, κατά την άποψή µας, θα πρέπει να
είναι τέτοιες, ώστε κάποια στιγµή να διεκδικήσουµε τα χρήµατα
που κακώς έχουµε δώσει ως δηµόσιο. Αντιλαµβάνοµαι το σκε-
πτικό που αναφέρατε ότι, όταν δεν πληρώνονται στην ώρα τους,
µπορεί να υπάρχει µία υπερτιµολόγηση. Αλλά αυτή θα είναι µία
υπερτιµολόγηση της τάξεως του 5%, του 10%, για να υπάρξει
µία διασφάλιση. ∆εν µπορεί να είναι υπερτιµολόγηση του 400%.
Και τελικά αυτή τη στιγµή, εάν ισχύουν τα νούµερα που µας δί-
νετε, να µην χρωστάµε τίποτα, διότι ήταν όλα υπερτιµολογηµένα
και µπαίνουµε τώρα σε µία διαπραγµάτευση, για να πάρουν και
άλλα χρήµατα. Θα έπρεπε, λοιπόν, να βρούµε τρόπο -ενδεχο-
µένως µε άλλες εταιρίες που δεν είχαν διαπλοκή απ’ αυτό το
καρτέλ- να είχαµε τις προµήθειες για να αντιµετωπίσουµε το
πρόβληµα και µε αυτούς τους κυρίους να µπαίναµε σε µία δικα-
στική διαµάχη και να διεκδικούσαµε µέχρι τελευταίου ευρώ ό, τι
έχουν πάρει, που δεν έπρεπε να έχουν πάρει.

Σε κάθε περίπτωση, όµως, πρέπει να επισηµάνουµε το θρά-
σος, το οποίο έχει επιτρέψει το δηµόσιο να έχουνε, γιατί, δυ-
στυχώς, το δηµόσιο έκανε αυτό το πλαίσιο πάνω στο οποίο
βρήκανε την ευκαιρία να κάνουνε το πάρτι κάποιοι προµηθευτές.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτού)

Θα πρέπει, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, να δούµε αυτό το θράσος
και να δούµε το θεσµικό πλαίσιο. Είναι προς τη σωστή κατεύ-
θυνση, ειδικά µέσω διαδικτύου να γίνονται οι διαγωνισµοί για να
µπορούν να συµµετέχουν και εταιρείες µε διαδικασίες διαφά-
νειας. Αλλά, από την άλλη πλευρά, κύριε Υπουργέ, δεν είναι δυ-
νατόν σε αυτή την κρίσιµη φάση να διαγράψουµε ό, τι έχει γίνει
στο παρελθόν. Πρέπει να γίνει έρευνα να δούµε ποιες ήταν οι
υπερτιµολογήσεις, να αποδοθούν και πολιτικές ευθύνες, όπου
χρειάζονται, αλλά και ποινικές, εάν τυχόν έχει ζηµιωθεί το δηµό-
σιο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Πέτρος Ευθυµίου.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ορθά γε-
νικεύτηκε η συζήτηση για την κατάσταση στο Εθνικό Σύστηµα
Υγείας µέσω της έµµεσης αναφοράς στο Υπουργείο ∆ικαιοσύ-
νης και ∆ιαφάνειας. Αλλά, θα ήθελα να σηµειώσω, πως υπάρχει
εδώ και µακρό χρόνο µία στρατηγική, η οποία επιχειρεί να δια-

µορφώσει την εικόνα ότι υπάρχει, τουλάχιστον, από το 1989 µία
διακυβέρνηση της χώρας από κάποια κυβέρνηση που λέγεται:
«ΠΑΣΟΚ και Νέα ∆ηµοκρατία µαζί», ώστε να εξισωθούν πολιτι-
κές και να ταυτισθούν ευθύνες.

Προφανώς αυτό ευνοεί -έτσι αντιλαµβάνονται τουλάχιστον
αυτή τη στρατηγική- τα κόµµατα που την ασκούν, τα λεγόµενα
«µικρά» κόµµατα. Εγώ δεν συµφώνησα ποτέ µε αυτήν τη διατύ-
πωση. Μπορεί ένα κόµµα να είναι µικρό και να είναι µεγάλο σε
ιδέες.

Αλλά το πιο µεγάλο πράγµα είναι η αλήθεια. Η αλήθεια όπως
αποτυπώνεται στη δηµιουργία των υποδοµών, των θεσµών, των
λειτουργιών που αφορούν τον Έλληνα πολίτη. Η απόλυτη και µο-
ναδική αλήθεια, που την ξέρει ο ελληνικός λαός, είναι ότι το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας δεν έχει δύο πατέρες και δύο µητέρες,
έχει ένα γεννήτορα. Ο γεννήτορας είναι το ΠΑ.ΣΟ.Κ., είτε στην
πρώτη ιδρυτική περίοδο, την περίοδο του 1981-1989 είτε στη
δεύτερη περίοδο του 1994-2004.

Ήταν οι δύο εποχές, που στην πρώτη δηµιουργήθηκε το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας και στη δεύτερη διευρύνθηκε και εµπε-
δώθηκε, ανεξάρτητα εάν µια πολύ πετυχηµένη και ενορχηστρω-
µένη εκστρατεία –τότε- της Νέας ∆ηµοκρατίας σε σύµπραξη µε
τα πάντα πρόθυµα Mέσα Eνηµέρωσης έκρυψαν, για παράδειγµα,
δεκαέξι νέα περιφερειακά νοσοκοµεία, που δηµιουργήθηκαν την
περίοδο 1994-2004, πίσω από µία κατσαρίδα.

Η αλήθεια, όµως, είναι ότι και σ’ αυτές τις δύο περιόδους, εν-
θαρρύνθηκε, εδραιώθηκε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας και σε υπο-
δοµές και σε προσωπικό και σε λειτουργικότητα. Ήταν, όλα
καλά; Φυσικά και όχι. Φυσικά και υπήρχαν ελλείψεις και παθολο-
γίες και κενά. Αλλά σε αυτές τις δύο περιόδους η δυναµική ήταν
δυναµική ενίσχυσης του Εθνικού Συστήµατος Υγείας.

Τα προβλήµατα, που ετέθησαν σήµερα εδώ, έχουν ονοµατε-
πώνυµο. Και για να γίνουν πράξη, χρειάστηκε να ανατραπεί σε
αυτή εδώ την Αίθουσα νοµοθετικά το πλαίσιο της νοµοθεσίας
του ΠΑΣΟΚ και διοικητικά στο Υπουργείο Υγείας και αλλού.

∆εν ήταν προµετωπίδα του προγράµµατος της Νέας ∆ηµο-
κρατίας το 2004 η κατάργηση της λίστας φαρµάκων; ∆εν το έκα-
ναν πράξη υπερηφάνως οι κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας;
Πώς άρχισε το «πάρτι» µε τα φάρµακα; Άρχισε από µία ρητή επι-
λογή, µια κατηγορηµατική σηµαία ότι απελευθερώνονται τα φάρ-
µακα υπέρ τάχα του χρήστη, δήθεν υπέρ του πολίτη.

Ποιος ήταν όµως ο πραγµατικός χρήστης; Ήταν οι φαρµακο-
βιοµηχανίες, οι οποίες τσάκισαν τους προϋπολογισµούς, όχι
µόνο των νοσοκοµείων αλλά και των ταµείων, σε ένα απίστευτο
και µοναδικό πάρτι που κόπηκε µε το µαχαίρι µετά τις 5 Οκτω-
βρίου του 2009. Και όλοι µπαίνουν στα µέτρα τους και όλο αυτό
το πάρτι τελείωσε. Αλλά είχε το εναρκτήριο λάκτισµα στη διακυ-
βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας και το τέλος έγινε επί κυβερνή-
σεως ΠΑΣΟΚ. Το ίδιο έγινε και στα νοσοκοµεία.

Παρακαλώ τη Νέα ∆ηµοκρατία να ανατρέξει στα Πρακτικά της
συζήτησης του προϋπολογισµού του 2007. Ανέλαβε τότε ο κ.
Αβραµόπουλος και παρεδέχθη στη Βουλή των Ελλήνων ότι
βρήκε από τον κ. Κακλαµάνη ένα χρέος ύψους 1.700.000.000
ευρώ.

Επισηµάναµε από τότε –και είναι στα Πρακτικά της Βουλής-
ότι αυτό το χρέος δεν ήταν καταγεγραµµένο πουθενά. ∆εν το
ήξερε κανείς. ∆εν υπήρχε στον προϋπολογισµό, δεν υπήρχε που-
θενά εγγεγραµµένο. Για να αποδειχθεί, όπως είπε και ο Υπουρ-
γός κ. Καστανίδης, ότι αυτό το χρέος που ο κ. Αβραµόπουλος
θεωρούσε ότι είναι το «έκθετο παιδί» του κ. Κακλαµάνη, το
άφησε –η κυβέρνηση του και ο ίδιος- πολλαπλασιασµένο στο
ύψος των 6 δισεκατοµµυρίων.

Θεσµικά συνέβη. Ήταν όµως απολύτως αθέσµιτο, διότι πρώ-
τον, ο περίφηµος νόµος που θα διασφάλιζε τη διαφάνεια και την
αποτελεσµατικότητα µε την Επιτροπή Προµηθειών, δεν λειτούρ-
γησε ποτέ και οι περισσότερες αναθέσεις και αγορές ήταν άµε-
σες, χωρίς καν διαγωνισµούς.

Πότε τελείωσε αυτό το πάρτι; Τελείωσε από τις 5 Οκτωβρίου
και οριστικά από χθες µπαίνουν και πάλι όλοι στα µέτρα τους και
θα µπουν αποφασιστικά ακόµη περισσότερο µε µόνο γνώµονα
το δηµόσιο συµφέρον. Άρα, ορθά να κάνουµε κριτική για όλα,
αλλά η ουσία της κριτικής είναι να εκκινεί από τι πράγµατι συ-
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νέβη, τι πράγµατι συµβαίνει και τι στάση έχει ο καθένας απένα-
ντι σ’ αυτά τα θέµατα.

Σε ό,τι βρήκαµε δεν συµβιβαστήκαµε και ό,τι βρήκαµε το τε-
λειώνουµε, για να πάµε ριζικά διαφορετικά στην ανασύσταση του
Εθνικού Συστήµατος Υγείας ως του λειτουργικού συστήµατος
υπέρ του ελληνικού λαού που, µε την ποιότητά του και µε το σύ-
νολο των µέτρων, θα περιορίσει τη δαπάνη που κατευθύνεται
στον ιδιωτικό τοµέα και θα επαναφέρει το κέντρο βάρους –γι’
αυτό που είναι άλλωστε στ’ αλήθεια φτιαγµένο- του ελληνικού
λαού για το µέγιστο αγαθό της υγείας, στο Εθνικό Σύστηµα
Υγείας.

Θέλω να επισηµάνω από αυτή εδώ τη θέση, ότι κατηγορηµα-
τικά η κ. Ξενογιαννακοπούλου από την αρχή είχε πει ότι θα τε-
λειώσουν όλα όσα εγκαθιδρύθηκαν αυτή την εξαετία και οι
συµβιβασµοί που είχαν γίνει δεκτοί. Τα ασφαλιστικά ταµεία να
πληρώνουν τα ιδιωτικά κέντρα σε σαράντα ηµέρες και να µην
πληρώνουν το Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Τελειώνουν όλα αυτά!

Όλα αυτά, όµως, που µας οδήγησαν εδώ –επαναλαµβάνω-
έχουν σφραγίδα ευθύνης, έχουν ονοµατεπώνυµο επιλογών, αφο-
ρούν τις κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας και η άρση όλων
αυτών των παθολογιών είναι ο στόχος, η δέσµευση και το έργο
του ΠΑΣΟΚ. Και όποιος πρέπει να ελέγχει, πρέπει να ελέγχει την
αλήθεια των πραγµάτων και όχι την πρόθεση των αντιλήψεών
του, που διαστρεβλώνουν τα γεγονότα και τις πραγµατικότητες.

Επανέρχοµαι στο συζητούµενο νοµοσχέδιο και κλείνω. Νοµίζω
κατέστη σαφές, κύριε Υπουργέ, ότι µε το άνοιγµα που επιδεί-
ξατε, µε την αποδοχή τόσων παρατηρήσεων και µε τη συγκεκρι-
µένη µορφή αυτού του νοµοσχεδίου, είναι χρήσιµο όχι
αφηρηµένα για τις επιχειρήσεις, αλλά για τη διαφάνεια και για
τη διασφάλιση των συµφερόντων οποιουδήποτε Έλληνα συναλ-
λάσσεται στο σηµερινό κόσµο, µε τις τόσες χώρες που έχουν
υπογράψει και έχουν εισάγει ως εθνικό δίκαιο αυτόν τον πρό-
τυπο νόµο του Οργανισµού Ηνωµένων Εθνών. Προϋπόθεση να
έχεις τα ευεργετήµατά του είναι να το έχεις υπογράψει και εσύ.

Οι δώδεκα πρώτες χώρες που έχουν υπογράψει και έχουν ει-
σάγει ως εθνικό δίκαιο αυτό το πρότυπο νόµου είναι, πριν από
όλα, οι πέντε χώρες της άµεσης γειτονιάς µας, όπου η Ελλάδα
έχει αποφασιστική παρουσία. Η Ελλάδα έχει κρίσιµη και αποφα-
σιστική οικονοµική παρουσία στις χώρες της γειτονιάς µας, την
Κροατία, τη Σερβία, το Μαυροβούνιο, που έχουν υπογράψει τη
σύµβαση, πέρα από τις Ηνωµένες Πολιτείες, την Αυστραλία, τον
Καναδά, τη Γαλλία και τόσες άλλες χώρες. Άρα, είναι εθνικά συµ-
φέρον.

Μην ξεχνάµε εν τέλει, ότι το Πτωχευτικό ∆ίκαιο θα έπρεπε να
έχει ως προϋπόθεση -και συµφωνώ ότι εκεί δεν πραγµατώνεται
πάντα, την προστασία ενός µεγάλου οφειλέτη, που µπορεί να
είναι οι εργαζόµενοι. Σε κάποια εταιρεία που πτωχεύει, µπορεί ο
µεγαλύτερος δανειστής της εταιρείας να είναι οι εργαζόµενοι.
Έχουν δουλέψει, έχουν παράγει κεφάλαιο και τους το στερούν.
Θα έπρεπε το Πτωχευτικό ∆ίκαιο να είναι υπέρ αυτών. Εννοώ ότι
δεν πρέπει να ξεκινάµε από την καχυποψία ότι είναι φτιαγµένο

µόνο για τις επιχειρήσεις. Σύνδικος επίσης είναι οι εργαζόµενοι.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Οι εργαζόµενοι και

µετά οι τράπεζες.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Μα, κύριε συνάδελφε, φαντάζοµαι δεν

διαφωνούµε, αλλά στο µυαλό µας µην έχουµε µόνο την αλήθεια
των επιχειρήσεων. Πρέπει να θυµόµαστε ότι το Πτωχευτικό ∆ί-
καιο έχει ως πλευρά του την προστασία και των συµφερόντων
των εργαζοµένων.

Θα ήθελα να πω και ένα τελευταίο. Υπάρχουν ελληνικοί εξα-
γωγικοί συνεταιρισµοί και είναι θαύµα αυτό και πρέπει να το ενι-
σχύσουµε. Κάθε περιοχή –ο συνάδελφος κ. Γιάννης ∆ριβελέγκας
το ξέρει, οι Κρήτες ξέρουν- έχει συνεταιρισµούς δυναµικούς που
εξάγουν. ∆εν είναι ανάγκη να είναι µόνο οι επιχειρηµατίες, που
έχουµε πάντα µια δυσµενή ενδεχοµένως –κακώς- άποψη για αυ-
τούς. ∆ηλαδή, αν κάποιος «ρίξει» το Συνεταιρισµό Πεζών, δεν
πρέπει ο Συνεταιρισµός να προστατευτεί;

Μην είµαστε, λοιπόν, καχύποπτοι. Αυτό το νοµοθέτηµα έχει µια
ισχυρή λογική προστασίας πολυποίκιλων δηµοσίων και κοινωνι-
κών συµφερόντων και πιστεύω ότι αξίζει να το ψηφίσουµε, γιατί
η πλευρά προστασίας δηµοσίου και σε τελευταία ανάλυση εθνι-
κού συµφέροντος υπερτερεί των επιφυλάξεων για κάθε τι άλλο.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα την επιστολή
του Ανεξάρτητου Βουλευτή Αττικής του κ. Αθανάσιου Λεβέντη.

Η προαναφερθείσα επιστολή έχει ως εξής:
«Αξιότιµε Κύριε Πρόεδρε.
Σας γνωρίζω ότι υποβάλλω την παραίτησή µου από τη θέση

του Ζ' Αντιπροέδρου της Βουλής των Ελλήνων.
Θα ήθελα, µε την ευκαιρία αυτή, να ευχαριστήσω θερµώς τον

Πρόεδρο και την Κοινοβουλευτική Οµάδα του Συνασπισµού Ρι-
ζοσπαστικής Αριστεράς που µε πρότειναν, τους συναδέλφους
όλων των πτερύγων της Βουλής που µε ετίµησαν µε την ψήφο
τους, τους Αντιπροέδρους της Βουλής για την αγαστή συνερ-
γασία, το προσωπικό της Βουλής για την πολλαπλή βοήθειά του
και ιδιαιτέρως εσάς, κύριε Πρόεδρε, για την αµέριστη συµπαρά-
στασή σας.

Η πορεία των πραγµάτων στον πολιτικό µας χώρο µε οδήγησε,
µαζί µε τους άλλους τρεις συναδέλφους µου, να αποχωρήσω
από την Κοινοβουλευτική Οµάδα του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς, όπως σας έχει ήδη κοινοποιηθεί. Επακόλουθο
αυτής της αποχώρησης είναι η παραίτηση από το αξίωµα του Ζ'
Αντιπροέδρου, την οποία προφορικώς σας είχα γνωστοποιήσει
και ήδη εγγράφως σας υποβάλλω.

Με εξαιρετική τιµή.
Αθανάσιος Λεβέντης.
Ανεξάρτητος Βουλευτής Αττικής.
(Η προαναφερθείσα επιστολή κατατίθεται στα Πρακτικά και

έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Αύριο, στις 12.30' η
ώρα, όπως σας έχει διανεµηθεί η Ηµερήσια ∆ιάταξη, θα έχουµε
εκλογή για τον Ζ' Αντιπρόεδρο της Βουλής των Ελλήνων.

Ο Βουλευτής κ. Θωµάς Ροµπόπουλος ζητεί άδεια ολιγοήµε-
ρης απουσίας στο εξωτερικό, µε επιστολή προς τον Πρόεδρο
της Βουλής των Ελλήνων κ. Φίλιππο Πετσάλνικο, η οποία έχει ως
εξής:

«Αξιότιµε κύριε Πρόεδρε,
Παρακαλώ το Σώµα να µου εγκρίνει άδεια απουσίας από τις

εργασίες της Βουλής για το διάστηµα 24 έως 28 Ιουνίου 2010,
λόγω µετάβασής µου στο εξωτερικό.»

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς, η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Το λόγο έχει ο εισηγητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού

κ. Μαυρουδής Βορίδης για να δευτερολογήσει.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω να µείνω στο εξής ζήτηµα.
Εγώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εκ λόγων ιδεολογίας υπε-

ρασπίζοµαι την έννοια της ιεραρχίας και υπερασπιζόµενος την
έννοια της ιεραρχίας πρακτικά αυτό σηµαίνει ότι θέλω να είναι
περιβεβληµένοι µε κύρος όσοι εκπροσωπούν δηµόσιους θε-
σµούς και κατέχουν δηµόσια αξιώµατα. Θέλω η κοινωνία να σέ-
βεται τον Πρόεδρο του Αρείου Πάγου και τους αρεοπαγίτες.
Θέλω η κοινωνία να σέβεται αυτόν που είναι στρατηγός της
Αστυνοµίας ή του Στρατού. Θέλω η κοινωνία να σέβεται τον Πρό-
εδρο του ελληνικού Κοινοβουλίου. Θέλω η κοινωνία να σέβεται
αυτόν που είναι Υπουργός, αυτόν που είναι Βουλευτής.

Ακριβώς, επειδή έχω αυτήν την αντίληψη, έχω και αυξηµένες
απαιτήσεις από αυτούς που καταλαµβάνουν αυτά τα αξιώµατα.
Πρέπει να κρατούν το ύψος του ρόλου τους. Τι σηµαίνει αυτό για
τη συζήτηση την οποία κάνουµε;

Κύριε Υπουργέ, το πρόβληµα της διαφθοράς στη χώρα είναι
σχεδόν ενδηµικό. ∆εν ξέρω αν θέλετε να το επιµερίσετε και µε
ποιον τρόπο µεταξύ Νέας ∆ηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ. Επιµερίστε
το µε όποιον τρόπο θέλετε. Εµένα δεν είναι το πρόβληµά µου
αυτός ο επιµερισµός. Εµένα το πρόβληµά µου, κυρίως, εστιάζε-
ται στο ότι αυτό δεν βρίσκεται µόνο στο πολιτικό εποικοδόµηµα,
αλλά διαπερνά τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση. Και είναι στα καθήκοντά
σας, ακριβώς υπό την έννοια του Υπουργού της ∆ιαφάνειας, να
εντοπίσετε και να πολεµήσετε αυτό το φαινόµενο. Εάν χρειάζο-
νται νοµοθετικές ρυθµίσεις, µε νοµοθετικές ρυθµίσεις. Αλλά, κυ-
ρίως, χρειάζεται η δηµιουργία µιας οµάδας, ενός επιτελείου, το
οποίο θα ασχολείται µε την πάταξη της διαφθοράς.

Έχει σχέση αυτό µε το ζήτηµα των προµηθειών στα νοσοκο-
µεία; Εγώ δεν είµαι στα νερά µου σε αυτή τη συζήτηση. ∆εν γνω-
ρίζω ακριβώς το σύστηµα υγείας. ∆εν το κατέχω καλά και υπό
αυτήν την έννοια δεν µπορώ να συµβάλω πολύ δηµιουργικά µε
προτάσεις, αλλά ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός επιφυλάσ-
σεται να το κάνει διά των αρµοδίων οργάνων του εκεί που πρέ-
πει.

Είπατε ορισµένα πράγµατα για το µέλλον. Τα ακούω. Θα
δούµε τις ρυθµίσεις. Θα δούµε στην πράξη τη λειτουργία τους.
Το µείζον, όµως, σήµερα δεν είναι το µέλλον, υπό αυτήν την έν-
νοια µιας νέας -αν θέλετε- νοµοθετικής πρωτοβουλίας, η οποία
θα θέσει ξανά από την αρχή τα ζητήµατα.

Και θα µου επιτρέψετε να πω, λέγοντας γιατί είναι σηµαντικό
το παρελθόν, ένα πράγµα. ∆ιότι –ξαναλέω- δεν είναι δυνατόν να
αξιώνουµε την περικοπή του δέκατου τρίτου και του δέκατου τέ-
ταρτου µισθού για να εξορθολογήσουµε τον προϋπολογισµό, για
να περιστείλουµε τις δηµόσιες δαπάνες, αλλά να πάµε να δώ-
σουµε 4 δισεκατοµµύρια παραπάνω από ό,τι πρέπει για τα υλικά
-αν αυτό είναι ακριβές- υπό το πρόσχηµα µιας νοµιµότητας.

Τι θα σας απαντήσουν οι προµηθευτές, κύριε Υπουργέ; θα σας
απαντήσουν ότι διενεργήθη νοµίµως ο διαγωνισµός, είχαµε τρεις
προσφορές, κατακύρωση έγινε µε τον τρόπο που πρέπει, δεν
προσβλήθηκαν οι ενστάσεις, άρα κατηρτίσθη η σύµβαση. Αυτό
θα πουν. Θα πρέπει, όµως, όποιος το λέει αυτό, είτε είναι η διοί-
κηση του νοσοκοµείου είτε είναι ο αντισυµβαλλόµενος προµη-
θευτής είτε είναι η εποπτεύουσα αρχή του Υπουργείου υφ’

οιανδήποτε πολιτική ηγεσία, πρέπει να απαντήσει πώς είναι δυ-
νατόν να πληρώνουµε το υλικό στην Ελλάδα τέσσερις φορές πα-
ραπάνω. ∆εν µπορεί να απαντήσει σε αυτό τυπικά, λέγοντας
«ξέρετε, επειδή ο διαγωνισµός έτσι µας προέκυψε». ∆ιότι αυτό
µπορούσε να εξηγήσει το 15%, το 20% παραπάνω, αλλά όχι το
400% παραπάνω. Εδώ η Κυβέρνηση -από ότι κατάλαβα- έκανε
µια διαπραγµάτευση και ένα συµβιβασµό. Και λέτε µάλιστα ότι
προϊόν του συµβιβασµού αυτού ήταν η επίτευξη της µειώσεως
κατά τι, αυτό το 15%, αυτής της αξίας.

Εάν αυτό, το οποίο ισχυρίζοµαι, είναι ακριβές -σας ξαναλέω
µε την αίρεση αυτή και µε την αίρεση ότι η έρευνα που έκανα
εγώ είναι αυτή που σας περιέγραψα προηγουµένως- είναι ελε-
γκτέο. Αλλά, το ακούω.

Εάν, όµως, είναι έτσι, τότε κακώς ήρθατε σε συµβιβασµό, διότι
ο συµβιβασµός -για να µιλήσουµε νοµικά- αποτελεί εκ νέου επι-
βεβαίωση της οφειλής. ∆εν έπρεπε να έχει υπάρξει κανένας συµ-
βιβασµός. Έπρεπε να έχει υπάρξει έλεγχος εξαρχής όλων των
συµβάσεων. Και η συζήτηση µε τους κυρίους προµηθευτές
έπρεπε να είναι της εξής µορφής: «Κύριε, 400% επάνω; Στον ει-
σαγγελέα και εσύ και οι αντισυµβαλλόµενοί σου». ∆ιότι δεν µπο-
ρεί να γίνεται αυτό. Και θα βλέπαµε τότε ποια θα ήταν η µείωση
µπροστά στον εισαγγελέα. ∆ιότι είναι προφανές ότι δεν µπορεί
να υπάρχει νοµιµότητα σε µια σύµβαση µε τέτοιου είδους υπερ-
τιµολογήσεις. Να ενσωµατώσουµε τους τόκους; Να τους ενσω-
µατώσουµε για την καθυστέρηση πληρωµών. Μα, πόσοι ήταν
αυτοί οι τόκοι; Ήταν 5%, 7% το χρόνο; Να βάλουµε και τρία χρό-
νια; Να πάµε στο 20%, στο 30%; Να τους ενσωµατώσουµε, βρε
αδελφέ, να το πληρώσουµε ακριβότερα. Ε, όχι 400%.

Άρα, λοιπόν, θα σας πω αυτό που πρέπει να γίνει, εν όψει του
ότι ήδη έχουµε ένα τροµακτικό κρούσµα διαφθοράς, αυτό το
οποίο σας περιέγραψα για τους δώδεκα γιατρούς µε τα 30 εκα-
τοµµύρια στο λογαριασµό, που ήταν γιατροί του ΕΣΥ. Αυτό που
πρέπει να γίνει -και είναι κολοσσιαίο έργο, γι’ αυτό µιλώ για την
ανάγκη να δεσµευτούν πρόσωπα και χρήµατα σε αυτήν την προ-
σπάθεια- είναι να ελεγχθούν οι συµβάσεις του δηµοσίου. Μιλάµε
για το σύστηµα υγείας, αλλά δεν είναι µόνο το σύστηµα υγείας.
Επίσης, όχι απλώς να ελεγχθούν οι συµβάσεις µε ένα συγκεκρι-
µένο προµηθευτή, αλλά να ελεγχθούν όλες οι συµβάσεις σε
σχέση µε τις διεθνείς τιµές. ∆ηλαδή, η Κύπρος είναι ένας άλλος
κόσµος, η οποία προµηθεύεται 300% φθηνότερα; Τι συµβαίνει
στην Κύπρο και προµηθεύονται 300% φθηνότερα; Τι ακριβώς γί-
νεται;

∆εν θέλω µία απάντηση εδώ από τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης,
που ενδεχοµένως να µου έδωσε ή να µου έδινε η κ. Ξενογιαννα-
κοπούλου, δηλαδή την απάντηση των µηχανισµών, της διαδικα-
σίας. Από τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, ακριβώς γιατί πρέπει να
επενδύσει ο πολιτικός κόσµος στο κύρος του και στο κύρος του
Υπουργού και στο κύρος της Κυβέρνησης, θέλω µία δέσµευση
ότι εξονυχιστικά θα κοιταχτούν όλες οι συµβάσεις και ότι όλοι οι
εµπλεκόµενοι, από τη στιγµή που θα διαπιστωθούν παράνοµες
πράξεις, θα πάνε εκεί που πρέπει.

Είναι πολλή δουλειά, θέλει κόσµο, θέλει δαπάνη, θέλει ενέρ-
γεια και θέλει και σιδερένια θέληση. Αλλά µόνο έτσι θα είµαστε
δικαιωµένοι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για να µπορούµε να
συζητάµε για περαιτέρω νοµοθεσίες. Χωρίς να λύσουµε αυτά,
οποιαδήποτε περαιτέρω νοµοθεσία ακούγεται σαν κοροϊδία στα
αυτιά του ελληνικού λαού.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Κοινοβουλευτικός

Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας έχει το
λόγο.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Θα ήθελα ένα λεπτό, επειδή ακούστηκε
από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού ότι αυτή η πλευρά –και έδειξε εµάς- διακατέχετε
από αγκυλώσεις. Καµµία αγκύλωση από το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας, εκφράζουµε µόνο τις πολιτικές µας θέσεις.
Γιατί, στο συγκεκριµένο τοµέα υγείας που συζητάµε για τα νο-
σοκοµεία, «ναι» εκεί δεν θέλουµε καµµία επιχειρηµατική δρα-
στηριότητα. Επιχειρηµατική δραστηριότητα είναι και ο µικρο-
µαγαζάτορας στη γειτονιά, ο µικροβιοτέχνης, ο αυτοαπασχο-
λούµενος, ο επαγγελµατίας. Εκείνους, «ναι» τους θέλουµε και
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προσπαθούµε να ενισχύσουµε τον αγώνα που κάνουν για την επι-
βίωση τους, αλλά η υγεία ως κοινωνικό αγαθό δεν µπορεί να θε-
ωρείται εµπόρευµα που να πωλείται και να αγοράζεται.

Ως κοινωνικό αγαθό -για το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας-
πρέπει να παρέχεται αποκλειστικά δηµόσια και δωρεάν σε όλους,
γιατί στο µεγάλο ζήτηµα της υγείας κανένας δεν µπορεί να κρυ-
φτεί πίσω από το πορτοφόλι του και να δοθούν οι υπηρεσίες ανά-
λογα µε αυτό το πορτοφόλι. Είµαστε, δηλαδή, βάσει των θέσεων
µας απόλυτοι σ’ αυτό το ζήτηµα. Στο ζήτηµα της υγείας, στο µε-
γάλο ζήτηµα της παιδείας και του περιβάλλοντος δεν µπορείς να
εµπιστευτείς την επιχειρηµατική δραστηριότητα που δεν είναι –
επαναλαµβάνω- ο αυτοαπασχολούµενος µικροεπαγγελµατίας
της γειτονιάς, αλλά είναι επιχειρηµατικοί όµιλοι, που επενδύουν
και προσδοκούν τεράστια κέρδη.

∆υόµισι δισεκατοµµύρια ευρώ είναι ο τζίρος πλέον δύο, τριών,
τεσσάρων επιχειρηµατικών οµίλων που δραστηριοποιούνται στον
τοµέα της υγείας. Είναι αυτοί που συνδέονται και µε προµηθευ-
τικούς οµίλους και είναι αυτοί όλοι, που και διά µέσου και του
τραπεζικού συστήµατος µπορούν να ελέγξουν και δηµόσιο τοµέα
και κρατικό τοµέα και κρατικούς παράγοντες. Άρα, το Κοµµου-
νιστικό Κόµµα Ελλάδας από θέση αρχής δίνει τον αγώνα του και
µέσα στο πλαίσιο του συστήµατος για να µπορέσει πραγµατικά
να υπάρξει κοινωνικό αγαθό στην υγεία προς όφελος του εργα-
ζόµενου λαού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Κύριε Πρόεδρε, η Κυ-
βέρνηση δεν ενδιαφέρεται για τον επιµερισµό ευθυνών που
αφορούν συµβάσεις προµηθειών του δηµοσίου.

Ενδιαφέρεται, πρώτον, για την αλήθεια και µε αυτήν την έν-
νοια έχει απόλυτη υποχρέωση να εξηγήσει στη διαδροµή του
χρόνου τα γεγονότα. Άρα έχει σηµασία να γνωρίζουµε ότι το δυ-
σθεώρητο ύψος οφειλής των δηµοσίων νοσοκοµείων προς τους
προµηθευτές διαµορφώθηκε την περίοδο 2005-∆εκέµβριος
2009. Παρά το γεγονός ότι η Κυβέρνηση απεδέχθη το αναγνω-
ρισµένο από την προηγούµενη κυβέρνηση χρέος, έκανε φιλότιµη
προσπάθεια να µην επιτρέψει να δηµιουργηθούν προβλήµατα
στα νοσοκοµεία, προβλήµατα που τεχνηέντως ορισµένοι εκ των
προµηθευτών επιχείρησαν να δηµιουργήσουν. Η διαπραγµά-
τευση της κ. Ξενογιαννακοπούλου και του κ. Παπακωνσταντίνου
µε τους προµηθευτές, ήταν λυσιτελής διαπραγµάτευση γιατί
οδήγησε έστω και κατά 15% στη µείωση του χρέους.

∆εύτερον, η απόλυτη προσήλωση της Κυβέρνησης είναι να
εγκαθιδρύσει κανόνες διαφάνειας και να εφαρµόσει το υφιστά-
µενο θεσµικό πλαίσιο. Αισθάνοµαι ιδιαίτερη ικανοποίηση γιατί
πολλοί συνάδελφοι, µιλώντας για θέµατα διαφθοράς, απαιτούν
από τη σηµερινή Κυβέρνηση –αυτό σηµαίνει ότι της αναγνωρί-
ζουν όχι µόνο το χρέος αλλά και τη δυνατότητα και την αποφα-
σιστική βούληση- να πετύχει στην καταπολέµηση της διαφθοράς.

Στον τοµέα της καταπολέµησης της διαφθοράς και της εγκα-
τάστασης κανόνων διαφάνειας η Κυβέρνηση προχωρά µε γοργά
βήµατα, µε διαρκή αποτελεσµατικότητα, µε εσωτερική αλληλου-
χία, στα µέτρα που λαµβάνει.

Είναι µεγάλης σηµασίας το γεγονός ότι οι αποφάσεις των
Υπουργών, των διοικητών, των προέδρων, των διευθυνόντων
συµβούλων οργανισµών, υποχρεωτικά πρέπει να αναρτώνται στο
διαδίκτυο. Είναι αποφασιστική η παρέµβαση της Κυβέρνησης να
κόψει τα πελατειακά δίκτυα στον τοµέα των προσλήψεων στο δη-
µόσιο τοµέα. Είναι αποφασιστική η κίνηση της Κυβέρνησης να
εγκαταστήσει διαφορετικούς κανόνες στη διαδικασία των δηµό-
σιων προµηθειών στα νοσοκοµεία, αυτά που ανέφερα πριν από
λίγο στην παρέµβασή µου. Είναι αποφασιστικής σηµασίας το ότι
ζητήσαµε τη διαφορετική δηµοκρατική νοµιµοποίηση της ηγε-
σίας της δικαιοσύνης, ώστε να µην υπάρχουν αποτυπώµατα αλ-
ληλοχειραγώγησης. Συζητούµε σκανδαλώδεις υποθέσεις που
απασχόλησαν το δηµόσιο βίο της χώρας, µεταξύ άλλων λόγων
και γιατί η δικαιοσύνη δικαίως κατηγορείται –ορισµένοι δικαστι-
κοί λειτουργοί- ότι δεν έκαναν σωστά τη δουλειά τους, γιατί η
ελεγχόµενη από την προηγούµενη κυβέρνηση ηγεσία της, έδιδε
διαφορετικές, ώστε να µην κινηθούν προς την ορθή κατεύθυνση

συγκεκριµένες ανακριτικές αρχές.
Αποτελεί, λοιπόν, µεγάλη τοµή το ότι επιλέγουµε διαφορετικά

και µε ευρεία δηµοκρατική νοµιµοποίηση την ηγεσία της δικαιο-
σύνης. Είναι σηµαντική η τοµή που επιχειρήσαµε µε το ν.3849.
Είναι διαφορετικός πλέον ο τρόπος ελέγχου του «πόθεν έσχες»
για τους κρατικούς και πολιτικούς αξιωµατούχους και κυρίως σο-
βαρότατες οι συνέπειες, που φθάνουν µέχρι την έκπτωση από
το πολιτικό αξίωµα για αυτούς που θα τολµήσουν να συµµετά-
σχουν σε εξωχώριες εταιρείες, ενώ βρίσκονται σε θέση πολιτι-
κής ισχύος. Και, βεβαίως, είναι σηµαντικές οι διατάξεις του
ν.3849 που αφορούν την ευνοϊκή ποινική µεταχείριση αυτών οι
οποίοι συνεργάζονται µε τη δικαιοσύνη για την αποκάλυψη πρά-
ξεων διαφθοράς.

Κύριε Βορίδη, οι αποφασιστικοί µηχανισµοί ελέγχου έχουν
σχέση και µε την επιτροπή για το ξέπλυµα του βρώµικου χρήµα-
τος. Η επιτροπή για το ξέπλυµα του βρώµικου χρήµατος, που
ελέγχει µαζί µε την Υπηρεσία Ειδικών Ελέγχων τους συγκεκρι-
µένους γιατρούς, που βρέθηκαν να έχουν αυξηµένες καταθέσεις
στους λογαριασµούς τους –και αυτή την ώρα η κ. Ζαΐρη τούς
ελέγχει από την πλευρά της δικαιοσύνης- είναι αποφασιστικοί
µηχανισµοί. Έχω ήδη ανακοινώσει ότι η υπηρεσιακή σήµερα επι-
τροπή ξεπλύµατος του βρώµικου χρήµατος, όπως την κατάντησε
µε νοµοθετική ρύθµιση η Νέα ∆ηµοκρατία, θα γίνει και πάλι ανε-
ξάρτητη αρχή µε ισχυρό κύρος και αρµοδιότητες να ελέγχει όλες
τις δηµοσίου ενδιαφέροντος υποθέσεις.

Συζητούµε αυτή την ώρα µε τον Άρειο Πάγο και ειδικότερα µε
τον εισαγγελέα του Αρείου Πάγου την πιθανότητα να υπάρχει ει-
δικός αντεισαγγελέας του Αρείου Πάγου υπεύθυνος για θέµατα
της διαφθοράς.

Με ρυθµίσεις, τις οποίες εισηγήθηκα και ψήφισε η Βουλή των
Ελλήνων όλες οι υποθέσεις διαφθοράς εισάγονται κατά προτε-
ραιότητα στα δικαστήρια της χώρας.

Είναι, λοιπόν, προφανές ότι η Κυβέρνηση κινείται αποφασι-
στικά προς την κατεύθυνση της ενίσχυσης της διαφάνειας και
καταπολέµησης της διαφθοράς. Όλα κρίνονται στην πράξη.

Θεωρώ ότι και στο παρελθόν, θα ήταν δυνατό να αποτρέ-
ψουµε αρνητικές εξελίξεις, εάν υπήρχε η αναγκαία πολιτική βού-
ληση. Στη δηµόσια ζωή το πρωταρχικό στοιχείο, το θεµελιώδες
κριτήριο για να κρίνουµε εάν σωστά ενήργησε µια κυβέρνηση,
το κράτος, οι δικαστικοί µηχανισµοί, οι ελεγκτικοί µηχανισµοί του
δηµοσίου, είναι αν υπάρχει ισχυρή πολιτική βούληση.

Και επειδή απευθυνθήκατε προσωπικά σε εµένα, εγώ όµως
οµιλώ για λογαριασµό της Κυβέρνησης, σας διαβεβαιώνω ότι όχι
µόνο ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ι-
καιωµάτων, αλλά πρώτα απ’ όλα ο Πρωθυπουργός και στο σύ-
νολό της η Κυβέρνηση είναι εξοπλισµένοι µε «σιδερένια»,
αποφασιστική θέληση, για να εγκαθιδρυθούν κανόνες διαφά-
νειας στη λειτουργία του δηµοσίου βίου, στη λειτουργία του κρά-
τους, στη λειτουργία της δικαιοσύνης, στη λειτουργία των
ελεγκτικών µηχανισµών του δηµοσίου, ώστε να αποµακρύνουµε
τη χώρα από τη διαφθορά.

Και µην έχετε καµµιά αµφιβολία ότι όπου χρειάζεται να επέµ-
βει το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης και οι αρµόδιες δικαστικές αρχές
για να ελέγξουν συµβάσεις του παρελθόντος, θα το κάνουν µε
τρόπο απολύτως αποφασιστικό. Αυτό να είναι ένα κοινό µήνυµα
που πρέπει να εκπεµφθεί από την Αίθουσα της Ολοµελείας του
ελληνικού Κοινοβουλίου.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Υπουργέ, να
είστε σίγουρος ότι και η Βουλή είναι αποφασισµένη να εφαρµό-
σει όλους τους κανόνες διαφάνειας.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων): Είµαι σίγουρος, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κηρύσσεται περαιω-
µένη η συζήτηση…

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πριν εισέλθουµε
στην ψηφοφορία, θα ήθελα να πω ότι η Νέα ∆ηµοκρατία ψηφίζει
όλα τα άρθρα και τις τροπολογίες. Συντάσσεται µε την πλειοψη-
φούσα γνώµη.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Για τη βοήθεια των συ-
νεργατών που καταγράφουν, η Νέα ∆ηµοκρατία ψηφίζει «ΝΑΙ»
σε όλα τα άρθρα.

Κύριε Βορίδη, το ΛΑΟΣ τι ψηφίζει;
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: «Όχι» σε όλα τα άρθρα του προτύ-

που σχεδίου νόµου, αλλά στις τροπολογίες έχουµε διαφοροποι-
ήσεις.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κηρύσσεται περαιω-
µένη η συζήτηση επί της ενότητας των άρθρων 1 έως 37 και των
τροπολογιών του σχεδίου νόµου του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης,
∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων: «Προσαρµογή του
Ελληνικού ∆ικαίου στο πρότυπο νόµου του έτους 1997 για τη
«∆ιασυνοριακή πτώχευση» της Επιτροπής των Ηνωµένων Εθνών
για το ∆ιεθνές Εµπορικό ∆ίκαιο και άλλες διατάξεις» και η ψή-
φισή τους θα γίνει χωριστά.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 1

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 2

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 3

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 4

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 5

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 6

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 7

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 8

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 9

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 10

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 11

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 12

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 13 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 13

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 14 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 14

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 15 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 15

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 16 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 16

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 17 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 17

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 18 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 18

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 19 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 19

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 20 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
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ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 20

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 21 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 21

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 22 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 22

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 23 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 23

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 24 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 24

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 25 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 25

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 26 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 26

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 27 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 27

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 28 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 28

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 29 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 29

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 30 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 30

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 31 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 31

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 32 ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 32

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 33 ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 33

έγινε δεκτό ως έχει οµοφώνως.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 34 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 34

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 35 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 35

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 36 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το άρθρο 36

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό

αριθµό 109 και ειδικό 12 ως έχει, που αφορά τη συµπλήρωση
διατάξεων του άρθρου 4 του ν. 663/1997, σχετικά µε τους πό-
ρους του Ταµείου Χρηµατοδότησης ∆ικαστικών Κτηρίων;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Παρών.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 109 και ειδικό 12 έγινε δεκτή ως έχει κατά
πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 110 και ειδικό 13, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό, που αφορά τη µεταφορά εποπτείας του Κέντρου
Έρευνας Θεµάτων Ισότητας από τη Γενική Γραµµατεία Ισότητας
Φύλων στον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων
∆ικαιωµάτων;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Παρών.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 110 και ειδικό 13 έγινε δεκτή, όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά πλειοψηφία και
εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 111 και ειδικό 14 ως έχει, που αφορά την τροποποίηση
των διατάξεων του άρθρου 5 παράγραφος 4 του π.δ. 270/1991
και τον επανακαθορισµό του κλάδου, από τον οποίο επιλέγεται ο
προϊστάµενος στο Τµήµα Στέγης Φιλοξενίας Ανηλίκων Αθηνών;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 111 και ειδικό 14 έγινε δεκτή ως έχει κατά
πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 112 και ειδικό 15 ως έχει, που αφορά την αναστολή των
πλειστηριασµών;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 112 και ειδικό 15 έγινε δεκτή ως έχει κατά
πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Εισερχόµεθα στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου του νο-
µοσχεδίου.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το ακροτελεύτιο
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άρθρο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφά-

νειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων «Προσαρµογή του Ελληνικού
∆ικαίου στο πρότυπο νόµου του έτους 1997 για τη «∆ιασυνοριακή
πτώχευση» της Επιτροπής των Ηνωµένων Εθνών για το ∆ιεθνές
Εµπορικό ∆ίκαιο και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό επί της αρχής
και επί των άρθρων κατά πλειοψηφία.

Η ψήφισή του στο σύνολο αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση.
Κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Πέ-

µπτης 27 Μαΐου 2010 και ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώνει.
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς, τα Πρακτικά

της Πέµπτης 27 Μαΐου 2010 επικυρώθηκαν.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 12.25’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Πέµπτη 17 Ιουνίου 2010 και ώρα 9.30',
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική ερ-
γασία: µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνό-
λου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών: «Κύρωση
της Συµφωνίας Σταθεροποίησης και Σύνδεσης µεταξύ των Ευ-
ρωπαϊκών Κοινοτήτων και των Κρατών - Μελών τους, αφ’ ενός
και της Βοσνίας – Ερζεγοβίνης, αφ’ ετέρου, µετά των Παραρτη-
µάτων, Πρωτοκόλλων, της Τελικής Πράξης και ∆ηλώσεων
αυτής», σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη και γ) εκλογή Ζ' Αντι-
προέδρου από την τέταρτη σε δύναµη Κοινοβουλευτική Οµάδα
της Αντιπολίτευσης, σύµφωνα µε την ειδική ηµερήσια διάταξη
που έχει διανεµηθεί.
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